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EBSO	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	Yorgancılar,	
“Kaybolan	fiyat	istikrarını	bir	çırpıda	yakalamanın	
imkansız	olduğunu	biliyoruz.	Ancak,	kararlı	mücadelenin	
emareleri	bizleri	umutlandırmaktadır.	İnanıyoruz	ki,	
2024’ün	enflasyonla	topyekün	mücadele	yılı	olması,	
bozulan	birçok	dengeyi	de	yeniden	sağlayacaktır”	dedi.
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2023 yılı ikinci yarısından itibaren atılan rasyonel 
politika adımları enflasyonla mücadelede yılı yüzde 65 
ile kapatmamızı önleyememişti. Son iki yıldır yüzde 64-
65 bandında enflasyonla yaşamanın bedeli tüm kesimler 
açısından ne yazık ki, giderek ağırlaşıyor. 

Küresel enflasyonla mücadelede birçok ülke kısmi 
başarı sağladı, sağlamaya da devam ediyor. Biz geriden 
ve oldukça yavaş ilerliyoruz. Kaybolan fiyat istikrarını bir 
çırpıda yakalamanın imkansız olduğunu biliyoruz. Ancak, 
kararlı mücadelenin emareleri bizleri umutlandırmaktadır. 
İnanıyoruz ki, 2024 yılının enflasyonla topyekün mücadele yılı 
olması, bozulan birçok dengeyi de yeniden sağlayacaktır. 

Enflasyonla mücadelenin sadece bir ayağı olan faiz 
politikasında değişikliğe gidilerek politika faizinin çok hızlı bir 
şekilde yüzde 8,5’den yüzde 45’e yükseltilmesi, sanayici ve 
ihracatçılarımız açısından yüksek finansman maliyetlerine, 
dolayısıyla rekabette geriye düşmeye vesile oldu. Dövizdeki 
artışın enflasyonun altında kalması, enflasyondan kaynaklı 
asgari ücretle birlikte tüm ücretlerdeki yüksek artışlar da 
ihracatçılarımızı olumsuz etkilemeye devam etmektedir. O 
nedenle de, sanayi üretimi ve ihracatın yüksek faiz, düşük kur 
kıskacından çıkarılması gerekmektedir.

Küresel ekonomideki yavaşlama, maliyetleri artan 
ihracatçımız açısından da en öncelikli riskler arasında yer 
almaktadır. 

Son 10 yıllık ortalama büyüme AB ülkelerinde yüzde 1,6 
iken, 2024 için beklenen büyüme tahmini yüzde 1’in altındadır. 
Benzer şekilde, Türkiye’nin 10 yıllık ortalama büyümesi 
yüzde 4,8 iken 2024 için beklenen oran yüzde 3’lerde 
öngörülmektedir. Bu iki veri göstermektedir ki, sanayimiz 
de, ihracatımız da bu yıl büyüme noktasında zorlanacaktır. 
Bununla birlikte, artan jeopolitik riskler, yakın coğrafyamızda 
bitmeyen sıcak savaş maliyetlerimiz üzerinde büyük bir baskı 
yaratmaya devam edecektir. 

TCMB tarafından son açıklanan Enflasyon Raporu’nda 
enflasyon tahminleri üzerindeki temel riskler şöyle 
sıralanmıştır:

1. Enerji fiyatlarının seyrine dair riskler: OPEC ülkelerinin
kapasite altında üretim sürdürmeleri ve ilave üretim kesintileri 
petrol fiyatları üzerindeki arz yönlü baskıları canlı tutarken, 
jeopolitik risklerin geniş bir alanı etkilemesi durumunda enerji 
fiyatı üzerinde yukarı yönlü risk oluşacaktır.

2. Küresel finansal piyasalar ve makroekonomik
görünüme dair riskler: Gelişmiş ülke merkez bankalarının faiz 
indirim sürecine ilişkin beklentileri öne çekilirken, gevşeme 
döngüsünün zamanlaması ve hızı üzerinde belirsizlikler 
devam etmektedir.

3. Talep koşulları: Ücret ve mali politikaların etkisiyle
toplam talep koşullarındaki dengelenmenin gecikmesi 
hedeflenen dezenflasyon patikası üzerinde bir baskı 
oluşturabilecektir.

4. Enflasyon beklentilerinin öngörülen tahmin aralığına
yakınsamaması: Orta vadeli enflasyon beklentilerinin, 
iyileşmesine rağmen, beklentilerin bulunduğu yüksek 
seviyeler enflasyon tahminleri üzerindeki yukarı yönlü riskleri 
canlı tutmaktadır.

Şubat ayı itibari ile ekonomideki görünüm böyle iken, her 6 
Şubat acının, öfkenin, çaresizliğin ve korkunun hakim olduğu 
11 ili etkileyen deprem ile anılmaya devam edilecektir. 53 
bini aşkın canımızı alan, yüzbinlerce insanımızın yaralı olarak 
kurtulduğu bizlerin de ruhunda derin bir yara bırakan bu afet, 
dirençli kentler yaratmanın da, afet bakanlığı oluşturmanın 
da aciliyetini ortaya koymuştur. Bir daha böylesi bir felaketi 
yaşamamak dileği ile hayatını kaybeden vatandaşlarımıza 
Allah’tan rahmet, yakınlarına bir kez daha sabır ve başsağlığı, 
Erzincan maden ocağında kaybolan işçilerimizin de sağlıklı 
bulunmalarını, benzer ihlallere kesinlikle fırsat verilmemesini 
diliyorum.

Enflasyonla Mücadele Kararlılığı

3ŞUBAT	2024
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Yorgancılar: “KOBİ’ler maliyetlerin altında 
eziliyor, üretimin sürdürülebilirliği için 

gerekli adımlar atılmalı”
EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı 
Işıkhan’ın Oda ve Borsaların ortak organizasyonunda İzmir iş dünyasıyla buluştuğu 

toplantıda sanayicilerin konularını aktardı

Ege	Bölgesi	Sanayi	
Odası	Yönetim	
Kurulu	Başkanı	Ender	

Yorgancılar,	“KOBİ’lerimiz	
üretim	maliyetlerinin	altında	
ezilmektedir.	Pazara	girmek	
çok	zor	iken,	üretimin	devamını	
sağlamak	daha	da	güçleşmiştir.	
En	önemli	güncel	konumuz,	
enflasyonla	mücadeledir.	Maliye	

politikası	eşzamanlı	ve	güdümlü	
gitmelidir.	Esnek	istihdam	
uygulamalarına	destek	ve	teşvik	
rica	ediyoruz.	Atatürk’ün	bize	
bıraktığı	Cumhuriyeti	en	üst	
seviyeye	taşımak	için	eğitim	
sistemimizi	çağdaş,	dünyayla	
yarışacak	bir	noktada	görmek	
istiyoruz.	Önümüz	açık	oldukça	
yapamayacağımız	şey	yok”	dedi.

Üretimin sürdürülebilirliği
Ege Bölgesi Sanayi 

Odası,	İZTO	ve	İTB	işbirliğiyle	
düzenlenen	İzmir	İş	Dünyası	
Toplantısı,	Çalışma	ve	Sosyal	
Güvenlik	Bakanı	Prof.	Dr.	
Vedat	Işıkhan’ın	katılımıyla	
gerçekleştirildi.

Toplantının	açılış	konuşmasını	
yapan	EBSO	Yönetim	Kurulu	
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Başkanı	Ender	Yorgancılar,	
sanayicilerin	enflasyondan	
kutuplaşmaya	kadar	birçok	
etken	nedeniyle	üretimin	
sürdürülebilirliğini	noktasında	
zorlamakta	olduklarını	
söyledi.	Yorgancılar,	“Küresel	
enflasyon	ortamında	arz-
talep	dengelerindeki	değişim	
sürecinin	çıktısı,	talep	daralması	
ve	yavaşlama	olarak	karşımıza	
çıktı.	En	büyük	ihracat	
partnerlerimizde	PMI	verileri	de	
bu	yavaşlamayı	teyit	etmekte.	
İşte	bu	noktada,	işçilik	maliyetleri	
hiç	olmadığı	kadar	sanayicinin	
üzerinde	bir	yük	oluşturmaktadır.	
Böyle	bir	süreçte;	yüzde	
99’u	KOBİ	olan	bir	yapıda,	
ihracatımızın	yüzde	32’sini	
gerçekleştiren	KOBİ’lerimiz	bu	
maliyetlerin	altında	ezilmektedir.

Özellikle	de	emek	
yoğun	sektörlerde,	işçilik	

maliyetlerinden	dolayı	yurtdışında	
üretimin	tercih	edilmesi	hususu	
iyi	değerlendirilmelidir.	Pazara	
girmek,	yeni	müşteri	edinmek	çok	
zor	iken,	üretimin	devamlılığını	
sağlamak	daha	da	güçleşmiştir.	
Rekabet	edebilmek	için	

maliyetleri	kontrol	etmek	gerçeği	
ile	karşı	karşıyayız”	dedi.

Nitelikli işgücü konusu
Cumhuriyetin	ikinci	yüzyılında	

Türkiye’yi	hedeflerine	ulaştıracak	
bilgi	bazlı	sanayi	yolunda	çok	
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önemli	bir	unsur	olan	nitelikli	
işgücü	konusunda	sıkıntılar	
yaşandığını	ifade	eden	Başkan	
Yorgancılar,	“İzmir’den	çıkan	bir	
Bakanımızın	bizimle	olmasından	
memnuniyet	duyuyoruz.	

Üniversite	sayısındaki	son	
yıllardaki	artış,	iş	dünyasına	
zarar	veriyor.	Bunun	yerine	ara	
elaman	yetiştirmesi	açısından	
meslek	okulları	büyük	önem	
taşımaktadır.	İkinci	yüzyılda	
ülkemizin	hedeflerine	ulaştıracak	
nitelikli	eleman	bulamamak,	en	
büyük	risklerimiz	arasındadır.	
Mesleksizlik	gibi	bir	sorunumuz	
var.	Çok	fazla	üniversitemiz	
var,	ancak	bunun	piyasada	
bir	karşılığı	yok.	Maalesef	
üniversite	mezunlarımızın,	
mezun	oldukları	alanda	iş	
bulma	imkanları	olamıyor.	
Biz	ise	sanayiciler	olarak	ara	
elemana	ulaşamıyoruz.	Günün	
ihtiyaçları	ile	uyuşmayan	
üniversiteler	yerine	meslek	
okulları	genişletilmelidir.	Meslek	
lisesi	mezunlarının	askerlikten	
muaf	olması	veya	20	günlük	kısa	

dönem	askerlik	ile	ara	eleman	
sorunu	azalabilir.	EBSO	olarak	
yıllardan	beri	üretimin	olduğu	
yerde	kalkınma	olur	diyoruz.	
Bu	noktada	iş	dünyamızın,	
çalışma	saatinin	40	saate	
düşeceğine	yönelik	söylentilere	
ilişkin	aydınlatıcı	bir	açıklama	
beklediğini	de	ifade	etmek	
istiyorum”	diye	konuştu.

“En önemli konu, 
enflasyonla mücadele”
Asgari	ücret	düzenlemesinin	

iş	dünyası	açısından	önemli	
bir	konu	olduğunu	ifade	
eden	Yorgancılar,	“Asgari	
ücrette	enflasyona	göre	artış	
sağlamalıdır.	Çalışanlarımız	
rahat	olmalı.	Türkiye’de	yüksek	
enflasyon	mevcut	ve	gelir	vergisi	
dilimlerinin	günün	şartlarına	
göre	yeniden	düzenlenmesi	
gerektiğini	de	fırsat	buldukça	
dile	getiriyoruz.	Özellikle,	
ücretlilere	uygulanan	gelir	
vergisi	basamaklarının	önemli	
ölçüde	açılması	gerektiğini	
düşünüyoruz.	Gelir	vergisinin	

birinci	basamağı	geçmişte	
brüt	asgari	ücretin	22	katı	
iken,	mevcut	durumda	altı	
katına	geriledi.	Uygulanan	
gelir	vergisi	oranları	işçilik	
giderlerini	yükseltiyor,	ancak	
çalışanlarımızın	aldığı	net	
ücreti	ise	önemli	oranda	
düşürüyor.	Bu	nedenle,	gelir	
vergisi	basamaklarının	yeniden	
düzenlenerek	her	yıl	yeniden	
değerleme	oranında	artırılması	
gerektiği	inancındayız.	En	
önemli	güncel	konumuz,	
enflasyonla	mücadeledir.	Maliye	
politikası	eşzamanlı	ve	güdümlü	
gitmelidir.	Yüzde	49	olarak	
belirlenen	memur	maaş	artışı	
söz	konusudur	ve	kamu	ile	özel	
sektör	arasında	ücret	uçurumu	
azaltılmalıdır.	Yaptığımız	bir	
ankette	en	önemli	üç	engelde	
ilk	sırada	işgücü	maliyetlerinin	
artması	sonucu	çıkmıştır”	
ifadesini	kullandı.

Eğitim sistemi vurgusu
Eğitim	sisteminin	

iyileştirilmesi	gerektiğinin	

T.C. Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Prof. Dr. Vedat Işıkhan’ı İzmir’e gelişinde EBSO Meclis Başkanı 
H. İbrahim Gökçüoğlu ve Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar karşıladı.
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altını	çizen	Yorgancılar,	“Esnek	
istihdam	uygulamalarına	
destek	ve	teşvik	rica	ediyoruz.	
Bu	ülke	hepimizin,	gidecek	bir	
yerimiz	yok.	Burada	hayatımızı	
sonlandıracağız.	Atatürk’ün	bize	
bıraktığı	Cumhuriyeti	en	üst	
seviyeye	taşımak	için	eğitime	
vurgu	yapmak	istiyorum.	Eğitim	
sistemimizi	çağdaş,	dünyayla	
yarışacak	bir	noktada	görmek	
istiyoruz.	Önümüz	açık	oldukça	
yapamayacağımız	şey	yok”	dedi.

“İş dünyamıza maksimum 
desteği veriyoruz”
Çalışma	ve	Sosyal	Güvenlik	

Bakanı	Prof.	Dr.	Vedat	Işıkhan	
ise	iş	dünyası	ile	buluşmalarının	
ortak	akılla	hareket	
edebilmelerini	sağladığını	
söyledi.	Işıkhan,	“Bakanlık	
olarak	tüm	birimlerimiz	ile	
güzel	İzmir’imizin	ve	kıymetli	
İzmirlilerin	hizmetindeyiz.	
İzmir’imizde	2002	yılından	
bu	yana	865	bine	yakın	
vatandaşımızı	İŞKUR	aracılığıyla	
iş	sahibi	yaptık.	2023	yılı	
boyunca	şehrimizde	işverenler	
tarafından	İŞKUR’a	ulaşan	işçi	
talebi	143	binin	üzerindedir.	
Bunun	karşılığında	ise	2023	
yılı	Aralık	sonu	itibarıyla	
İzmir’de	kayıtlı	iş	arayan	
sayısı	yaklaşık	114	bindir.	Her	
daim	iş	dünyamızla	uyumlu	
bir	şekilde	hareket	etmeye,		
milletimizin	ve	ülkemizin	
menfaatleri	doğrultusunda	iş	
insanlarımıza	verebileceğimiz	
maksimum	desteği	vermeye	
özen	gösteriyoruz.	İzmir’imizin	
kaynaklarını	güçlü	ve	nitelikli	bir	
şekilde	kullanarak,		potansiyelini	
harekete	geçirmek	zorundayız.	
İşçimizi,	işverenimizi,	
yatırımcımızı,	üreticimizi	mağdur	
etmemek	için	bugüne	kadar	nasıl	
elimizi	taşın	altına	koymaktan	hiç	

çekinmediysek,	bundan	sonra	
da	aynı	anlayışla	çalışmalarımızı	
sürdürmeye	devam	edeceğiz”	
diye	konuştu.

Ücretler, vergi dilimleri, 
tarımda kayıt dışılık 
İZTO	Yönetim	Kurulu	

Başkanı	Mahmut	Özgener	
de	konuşmasında	asgari	
ücret	artışlarının	işverenleri	
zorladığını	belirterek,	“Bu	durum	
ihracatımızın	gelişmesinde	
büyük	bir	engel	oluyor.	Bundan	
sonraki	süreçlerde	asgari	
ücret	düzenlenmesinde	hedef	
enflasyona	göre	olmalıdır.	
Burada	işveren	yükünün	makul	
seviyeye	gelmesi	önem	arz	
ediyor.	Uygulanan	gelir	vergisi	
oranları	işçilik	giderlerini	
yükseltiyor	ama	çalışanların	net	

ücretlerini	azaltıyor”	dedi.
İTB	Yönetim	Kurulu	Başkanı	

Işınsu	Kestelli	ise	tarımda	
kayıt	dışı	istihdama	dikkat	
çekerek,	“Gıda	enflasyonunun	
neden	olduğu	ekonomik	
sorunlar	hepimizin	malumu.	
Tarımın	milli	gelir	içerisindeki	
payı	yüzde	6’lara	gerilese	de,	
toplam	istihdamın	önemli	bir	
bölümü	hala	tarım	sektöründe	
yer	alıyor.	2023	yılı	son	çeyreği	
itibariyle	de	toplam	istihdam	
edilenlerin	yüzde	14’ü	yani	tarım	
sektöründe	çalışmakta.	Ancak	
tarım,	kayıt	dışı	istihdamın	en	
yoğun	olduğu	sektör.	Tarım	
işçilerinin	sosyal	güvenlik	
sistemine	dahil	olmamasının	
getirdiği	sorunlar	ve	ekonomik	
yüklerle	ilgili	adım	atılması	
gerekiyor”	diye	konuştu.

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, T.C. Çalışma 
ve Sosyal Güvenlik Bakanı Prof. Dr. Vedat Işıkhan’a EBSO üyesi 
sanayicilerin konularını içeren bir dosya sundu.
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar,	Bloomberg	HT	kanalında	
canlı	yayınlanan	Finans	Merkezi	
programına	bağlanarak	güncel	
ekonomik	gelişmeler	hakkında	
değerlendirmelerde	bulundu.

Kur	ve	ihracat	konularındaki	
mevcut	durumu	değerlendiren	
Yorgancılar,	kuru	ihracattan	ayrı	
düşünmemiz	söz	konusu	değildir.	Yurt	
içindeki	maliyetlerimiz	de	kura	bağlı	
olarak	değişkenlik	gösteriyor.	Kurdaki	
değişkenlik	ise	sanayici	için,	ihracatçı	
için	maliyet	hesabı	yapabilmeyi	çok	
zorlaştırıyor.	Ege	Bölgesi	Sanayi	
Odası	üyesi	sanayicilerimizin	en	

çok	dile	getirdiği	konulardan	biri	
de	budur.	Kur	da	enflasyon	artışı	
karşısında	düşük	kalmış	durumdadır.	
Bu	ortamda	Türkiye	ve	Türkiye’nin	
ihracatçısı,	alternatif	pazarlar	
bulma	arayışını	artırmak	zorundadır.	
Bir	cazibe	merkezi	olarak	Çin’in	
yerini	Hindistan	almış	durumdadır.	
Ülkeler	bu	süreçleri,	bu	geçişleri	
kendi	lehlerine	kullanarak	büyüme	
stratejilerini	geliştiriyorlar.	Bizim	
de	hem	devlet	olarak	dış	ticaret	
politikamızı	belirlerken	dünyadaki	
dönüşümleri	daha	iyi	okumamız,	
hem	de	ihracatçılar	olarak	en	uygun	
pazarları	bulabilmek	için	daha	fazla	
çalışmamız	gerekiyor”	diye	konuştu.

Başkan Yorgancılar,
güncel ekonomik 
gelişmeleri değerlendirdi
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	“6	Şubat	

felaketinin	ardından	‘Deprem	
öldürmez,	bina	öldürür’	gerçeğini	
yine	ve	yeniden	kavradık.	Bu	
felaket	bizleri	kuşkusuz	daha	
bilinçlendirdi.	Ancak	uzmanlara	
daha	çok	kulak	vermeli,	dirençli	
kentler	kurmak	için	elimizi	
çabuk	tutmalı,	bireysel	olarak	
önlemlerimizi	almak	zorundayız.”	
dedi.

“Daha çok çalışmamız 
gerekiyor”
Kahramanmaraş	merkezli	

yaşanan	ve	elli	binin	üzerinde	
insanımızın	hayatını	kaybettiği	
6	Şubat	depremlerinin	
yıldönümünde	bir	
mesaj	yayınlayan	EBSO	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	
6	Şubat’ın	tarihin	
en	acılı	günlerinden	
birinin	yıldönümü	
olduğunu	belirterek,	
“Tam	bir	yıl	önce	bugün	
kömür	karası,	acı	ve	
keder	dolu	bir	sabaha	
uyandık.	Ülkemizin	

her	bir	köşesi	yas	evine	döndü.	
Unutulmayacak	anları,	bizler	
binlerce	km	öteden	yaşadık.	
Acının,	öfkenin,	çaresizliğin	ve	
korkunun	hakim	olduğu	deprem,	
11	şehrimizi	etkilerken,	53	bini	
aşkın	canımızı	aldı.	Yüzbinlerce	
insanımız	yaralandı.	Bizlerin	
de	uzaktan	ruhumuz,	derin	bir	
yara	aldı.	Birlikte	yaralarımızı	
sarmaya,	şehirlerimizi	inşa	
etmeye	çalıştık.	Kısmen	başarılı	
olabildik.	Ne	yazık	ki,	hala	daha	
çok	gayret	sarf	etmemiz	gereken	
bir	tablo	ile	karşı	karşıyayız”	dedi.

Afet Bakanlığı vurgusu
Türkiye’nin	hala	ciddi	

bir	deprem	riski	ile	karşı	
karşıya	olduğunun	altını	çizen	

Yorgancılar,	“Gördük	ki	tarihler	
değişse	de	ne	acılar	değişti,	ne	de	
yapılan	hatalar.	Bilimin,	liyakatin,	
vicdanın,	ahlakın,	denetim	
eksikliğinin	sebep	olduğu	bir	acıyı	
yaşadık.	Bu	değerler	kapsamında,	
etkin	çalışan	bir	Afet	Bakanlığı’na	
duyulan	ihtiyacı	gördük”	diye	
konuştu.

Dirençli kentler
Yaşanan	son	felaket	ile	

‘Deprem	öldürmez,	bina	
öldürür’	gerçeğinin	bir	kez	daha	
kavrandığını	belirten	Yorgancılar,	
“Kuşkusuz	yaşadığımız	bu	
felaket	bizleri	daha	bilinçlendirdi.	
Ancak	uzmanlara	daha	çok	
kulak	vermeli,	dirençli	kentler	
kurmak	için	elimizi	çabuk	tutmalı,	

bireysel	olarak	
önlemlerimizi	almak	
zorundayız.	Bir	daha	
böylesi	bir	felaketi	
yaşamamak	dileği	
ile	hayatını	kaybeden	
vatandaşlarımıza	
Allah’tan	rahmet,	
yakınlarına	bir	
kez	daha	sabır	ve	
başsağlığı	diliyorum”	
ifadesini	kullandı.

Asrın	felaketi	6	Şubat	Depreminin	
üzerinden	bir	yıl	geçti

Yorgancılar: “Dirençli 
kentler kurmak 
için elimizi çabuk 
tutmalıyız”
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Türkiye	Odalar	ve	Borsalar	
Birliği	Yönetim	Kurulu	
Başkan	Yardımcısı	ve	

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar	ile	EBSO	Meclis	
Başkanı	H.	İbrahim	Gökçüoğlu,	
Menemen’de	TOBB	Yönetim	
Kurulu	Başkanı	M.	Rifat	
Hisarcıklıoğlu’nun	katılımıyla	
gerçekleştirilen	programa	katıldı.	
Program	kapsamında	Menemen	
Ticaret	Odası’nın	kuruluşunun	
100’üncü	yılı	kutlandı	ve	Meclis	
Üyeleriyle	İstişare	Toplantısı	
gerçekleştirilerek	başarılı	Oda	
Üyeleri	ödüllendirildi.	Heyet,	
program	kapsamında	bölgede	
Menemen	Plastik	İhtisas	
Organize	Sanayi	Bölgesi’nde	de	

Menemen Ticaret Odası’nın 
100’üncü yılında İstişare Toplantısı 
ve Ödül Töreni gerçekleştirildi
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fabrika	ziyareti	gerçekleştirdi.
Menemen	ve	bölgesinde	

tarım	ve	tarıma	dayalı	sanayi	
başta	olmak	üzere	geniş	bir	
alanda	üretim	yapıldığını	ifade	
eden	TOBB	Yönetim	Kurulu	
Başkan	Yardımcısı	ve	EBSO	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar,	“Tarih	boyunca	
bölgemizin	önemli	bir	üretim	
üssü	olan	Menemen’deki	İstişare	
Toplantımız	ve	Menemen	Ticaret	
Odamızın	kuruluşunun	100’üncü	
yılı	ile	taçlanan	Menemen	
Ticaret	Odası	Ödül	Töreni,	TOBB	
Başkanımız	Sayın	M.	Rifat	
Hisarcıklıoğlu’nun	katılımlarıyla	
gerçekleştirildi.	Menemen	
Ticaret	Odamızın	100’üncü	yılını	
gururla	kutluyorum	ve	ödüle	layık	
görülen	firmalarımızı	yürekten	
tebrik	ediyorum.	Bu	kapsamda	
Menemen	Plastik	İhtisas	
OSB’mizde	faaliyet	gösteren	
Kastaş	Sızdırmazlık	Teknolojileri	
firmamızı	da	ziyaret	ettik.	
Sektörünün	liderlerinden	olan	
bu	firmamızın	da	yöneticilerini	
ve	ekibini,	başarılı	çalışmaları	
nedeniyle	kutluyorum”	dedi.

Düzenlenen	Ödül	Töreninde	
konuşan	TOBB	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	M.	Rifat	Hisarcıklıoğlu	
ise	üreten,	yatırım	ve	ihracat	
yapan,	istihdam	sağlayan	her	
firmanın	bir	yıldız	olduğunu	ve	

ödülü	hak	ettiğini	belirterek,	
“100	yıldır	üyesine	hizmet	veren,	
ilçesine	değer	katan	Menemen	
Ticaret	Odası	kurucularını	
ve	emeği	geçenleri	saygı	ve	
minnetle	yad	ediyorum.	Hizmet	
çıtasını	devamlı	yükselten	Oda	
Yönetimimizi,	Üyelerimizi	ve	tüm	
çalışanlarımızı	tebrik	ediyorum”	
diye	konuştu.
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	
ve	Global	Standartlar	1	

Türkiye	(GS1)	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Ender	Yorgancılar,	
küresel	düzeyde	yaygınlaşan	
ve	Türkiye’de	de	2027	itibariyle	
uygulanacak	olan	karekod	
uygulamasına	ilişkin	basın	
toplantısı	düzenledi.

Gelinen	noktada	herhangi	
bir	mağazadaki	ürünlerin	yüzde	
99’unda	GS1	barkodlarının	
bulunduğunu	ve	bu	barkodların	
dünyada	her	gün	10	milyar	
kez	tarandığını	ifade	eden	
Yorgancılar,	“Yani	günde	10	
milyar	kez	kasalarda	‘bip’	sesi	
duyuluyor.	Bu	ses,	GS1	sistemi	
sayesinde	duyulmaktadır.	
Kasada	duyduğunuz	bip	sesi,	
sistem	akışındaki	ürün	adı,	ürün	
markası,	içerik	bilgisi,	alerjen	
bilgisi,	fotoğraf,	son	kullanma	
tarihi,	helal	bilgisi,	fiyat	bilgisi	ve	
benzeri	parametreleri	sağlıyor.	
GS1	çatısı	altında	1988	yılından	
bu	yana	üyelerimize	barkod	

numaralandırma,	ürün	verisi	
paylaşımı	ve	ürün	izlenebilirlik	
hizmetleri	veriyoruz.	Ürün	
verilerinin	hızlı	akışıyla	üretici,	
dağıtıcı,	satıcı	ve	tüketici	
arasında	bir	köprü	oluşturuyoruz.	
Bugün	barkodlar	tarandığı	anda,	
ürün	verilerinin	aktarılması,	
satın	alınan	ürünün	stoktan	
düşmesi,	stoku	azalan	ürünün	
sistemde	kayıtlı	minimum	sipariş	
miktarına	göre	otomatik	sipariş	
edilmesi	gibi	çok	sayıda	hizmetin	
altyapısını	sağlıyor.	Üretici-
dağıtıcı-satıcı	sistemlerinde	
GS1	barkod	numarası	üzerinden	
veri	alışverişi	yapıldığında,	stok,	
sipariş	ve	sevkiyat	süreçlerinin	
yönetimi	etkin	bir	şekilde	
yapılırken,	ürünün	dünyanın	
herhangi	bir	noktasında	kime	
ait	olduğundan	başlayarak,	
ürün	hakkında	kapsamlı	bilgiye	
ulaşılması	ve	paylaşılması	
da	mümkün	oluyor.	GS1	
uygulamaları	perakendeden	
elektronik	ticarette,	tüketici	
korumasından	kamu	hizmetlerine	

kadar	hemen	her	yerde	fayda	
sağlayan	prosedürler	içeriyor.	
Bugün	teknoloji	sürekli	olarak	
geliştiği	için	GS1	uygulamaları	
da	güncelleniyor.	Bu	çerçevede	
sektör	oyuncularının	hem	
dijitalleşmeleri	hem	de	global	
alanda	ticaret	hacmine	sahip	
olabilmeleri	adına	GS1	çatısına	
altına	davet	ediyoruz”	dedi.

Temel amaç,
sektörlerin dijitalleşmesi
En	temel	amaçlarının	tüm	

sektörlerde	dijital	dönüşümün	
hızlanması	olduğunun	altını	çizen	
Yorgancılar,	“Günümüzde	maliyet	
hesabı,	stok	yönetimi,	lojistik,	
pazarlama	ve	daha	milyarlarca	
işlem	GS1	barkodları	ve	
barkodların	taşıdığı	GS1	tekil	ürün	
numaraları	olmadan	mümkün	
olamazdı”	diye	konuştu.

Yeni	ihtiyaçlar	doğrultusunda	
GS1	hizmetlerinin	sürekli	
evrimleştiğini	aktaran	
Yorgancılar,	“Üreticiden	son	
kullanıcıya	dek	tedarik	zinciri	

Yorgancılar: “Küresel ticaret 
yapmak isteyen üreticileri,
GS1 Türkiye’ye davet ediyoruz”
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üzerindeki	ürünleri,	üretim	
bantlarını,	lojistik	birimleri,	
lokasyonları,	demirbaşları	
hatta	konşimento	belgelerini	
bile	tekil	olarak	ayırt	etmek	ve	
ürünün	hareketi	boyunca	ürün	
hakkında	doğru	ve	kaliteli	veriye	
ulaşılmasını	sağlamak	adına	10	
farklı	hizmet	sunuyoruz.	Tüm	bu	
hizmetlerimiz	IT	altyapısına	dayalı	
olarak,	kendi	geliştirdiğimiz	yerli	
yazılımlar	kullanılarak	uluslararası	
standartlarda	derlenmiş	veri,	
küresel	kayıt	sistemi,	küresel	
veri	sözlüğü	ve	küresel	veri	
modellerimiz	üzerinden	
sağlıyoruz”	ifadesini	kullandı.

2027’de karekoda 
geçiliyor
Başkan	Yorgancılar,	toplantıda	

şu	hususlara	dikkat	çekti:
“Bugün	için	en	önemli	

gündem	konularımızı	başında	
karekoda	geçiş	ve	bu	geçiş	
aşamasında	doğru	ürün	
verisinin	paylaşılması	geliyor.	
Bugün	hemen	her	ürün	
üzerinde	gördüğünüz	barkodu	
okuttuğunuzda	karşınıza	firma	
bilgileri	ile	ürüne	ait	marka	
adı,	etiket	açıklaması,	ürün	
kategorisi,	hedef	pazar	ve	
ağırlık/hacim	bilgileri	geliyor.	
Ancak	tüketiciler,	ürün	hakkında	
daha	fazla	bilgi	sahibi	olmak	
istiyor.	Bu	doğrultuda	ilk	adım	
olarak	geçen	sene	Ürün	Verisi	
Yakalama	Hizmeti	başlattık.	
Ürün	Verisi	Yakalama	
hizmetiyle	ürünün	
bileşenleri,	içerik	bilgisi,	
saklama	koşulları,	
kullanım	talimatları,	
besin	değerleri,	yani	
ürün	üzerindeki	tüm	
bilgi;	doğru,	anlaşılır	
ve	güncel	olarak	
tüketicinin	karşısına	
çıkıyor.	Böylece	2027	

yılında	barkoddan	herkesin	
QRkod	ya	da	karekod	olarak	
bildiği	iki	boyutlu	barkoda	
geçme	hedefinin	önemli	bir	
temelini	attık.	2027’de	QRkod	
dönüşümü	başladığında,	
ambalaj	üzerindeki	bilginin	yanı	
sıra	ürünün	üretim	bilgileri,	lot	
bilgisi,	gerekirse	seri	numarası,	
hammadde	bilgileri,	karbon	
emisyon	ölçümü	yapılmışsa	
ölçüme	ilişkin	doğrulama	
bağlantısı,	kampanya	bilgileri	
gibi	pek	çok	bilgiyi	tek	bir	kodun	

içine	gömebileceğiz.	QRkod’a	
dönüşüm,	esasen	tüketici	güveni,	
gıda	arzı	yönetimi	ve	döngüsel	
ekonomi	çerçevesindeki	talepleri	
karşılamak	ve	bu	talepleri	
karşılarken	ticarette	kesintisiz	ve	
güvenilir	bilgi	akışını	sağlayarak	
sektörün	dijital	dönüşümünü	
50	sene	daha	güçlendirmeyi	
hedefliyor.”

Üretim ve satış hacminde 
büyüme, kurallı piyasa 
oluşumu
Türkiye’de	GS1	barkodlarının	

işlevsel	açıdan	faydasının	en	
çok	ilaç	takibinde	ve	özellikle	
Covid	aşıları	döneminde	
görüldüğünün	altını	çizen	
Yorgancılar,	“İlaç	takibinde	
olduğu	üzere	GS1	uygulamaları,	
hemen	her	sektörde	tam	
olarak	işlevsellik	kazanabilirse,	
tedarik	zincirindeki	verimliliğin	
artmasıyla	satış	ve	üretim	
hacimleri	artabilir,	yasadışı	
faaliyetlerin	yaygınlığını	azalarak,	
vergi	kaçakçılığı	nedeniyle	gelir	
kaybı	önlenebilir	ve	meşru	
işletmeler	korunur,	daha	yüksek	
ithalat	ve	ihracat	hacimleri	
sayesinde	sınır	kapılarında	ve	
limanlarda	toplanan	vergiler	
artar,	yönetmeliklere	uyulmaması	
dolayısıyla	hazinenin	toplayacağı	
para	cezaları	artabilir,	daha	
verimli	kamu	alım	süreçleri	
yürütülerek	maliyet	tasarrufu	
sağlanıp	kamu	harcamalarının	

optimize	edilir.	Genel	
olarak	GS1	gibi	
uyumlu	bir	sistemin	
yaygınlaşamaması,	
küresel	pazarlarda	
faaliyet	gösteren	
işletmeler	için	artan	
ticaret	karmaşıklığı,	
yüksek	maliyetler	ve	
daha	büyük	risklerle	
sonuçlanabilir”	diye	
konuştu.

GÜNDEM

GS1 Türkiye
Perakende,	tekstil,	ilaç,	kozmetik,	
hızlı	tüketim	malları,	elektrikli	ev	
aletleri	gibi	birçok	sektöre	farklı	
hizmetler	sunarak	bu	sektörlerin	

dijitalleşmesini	amaçlayan	
GS1	Türkiye,	hem	ihraç	edilen	

ürünlerin	hedef	pazarlarda	
takibine	imkân	tanıyor,	hem	
de	yurtdışından	ithal	edilen	

ürünlerin	iç	pazardaki	takibini	
sağlıyor.	GS1	Türkiye,	üretim	ve	

ticaret	yapısının	güçlendirici	
uygulamalarıyla	yüzde	85’i	
KOBİ	olan	40	bin	üyesinin	

dijitalleşmesi	ve	uluslararası	
standartları	kullanarak	ticarette	
dünyaya	açılmasında	önemli	bir	
görev	üstleniyor.	117	ülkenin	üye	

olduğu	küresel	GS1	ağı	içinde	
“dünya	ticaretine	giriş	kapısı”	
olarak	üreticilere	uluslararası	

rekabet	gücü	kazandırıyor.	
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Avrupa	Birliği	Delegasyonu	
Sektör	Temsilcisi	Mustafa	
Balcı	ve	Büyükelçi	Vekili	

Laurent	Guirkinger,	Ege	Bölgesi	
Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Ender	Yorgancılar	ile	bir	
araya	geldi.	Görüşmede	EBSO	
tarafından	hayata	geçirilen	ve	
485	bin	Euro’luk	bütçesiyle	
mesleki	ve	teknik	eğitimin	ka-
pasitesinin	geliştirilmesine	katkı	
koyan	Sektörel	Mükemmeliyet	
Merkezi'nin	sürdürülebilirliği	ile	
önümüzdeki	dönemde	başvuru-
su	gerçekleştirilecek	AB	Projeleri	
hakkında	değerlendirmelerde	
bulunuldu.

EBSO	tarafından	Çınarlı	
Mesleki	ve	Teknik	Anadolu	Lisesi	
bünyesinde	kurulan	ve	Sanayi	
4.0	altyapısı	ile	faaliyetini	sürdü-
ren	Sektörel	Mükemmeliyet	Mer-
kezi’nin	temelinde	‘Sanayi	4.0	
için	Eğitim	4.0’	fikrinin	olduğunu	
belirten	Başkan	Yorgancılar,	
“Üretimde	hem	nitelik	ve	hem	
nicelik	anlamında	iyileşme	isti-
yorsak,	öncelikle	mesleki	ve	tek-

nik	liselerin	niteliğini	ve	niceliğini	
artırmamız	gerekiyor.	Sektörel	
Mükemmeliyet	Merkezi	sadece	
kurulu	bulunduğu	Çınarlı	Mesle-
ki	ve	Teknik	Anadolu	Lisesi’nde	
değil,	yurdumuzun	her	yerindeki	
teknik	öğretmenlerin	mesleki	
donanımlarını,	niteliklerini	geliş-
tirecek	bir	merkez.	İhracat	birim	
değerimizi	3-4	dolara	çıkarmak	
istiyorsak,	bunu	ancak	meslek	li-
selerinden	başlayarak	yapabiliriz.	
Tıpkı	Almanya’nın	İkinci	Dünya	
Savaşı’nın	ardından	yaptığı	gibi.	

Dolayısıyla	eğitim	sistemimizin	
güncellenmesi	adına,	bir	AB	pro-
jesi	olarak	hayata	geçirdiğimiz	
bu	merkezin	sürdürülebilirliği	
çok	önemli”	dedi.

Konuk	heyet,	ziyaret	kapsa-
mında,	proje	okulu	olan	ve	Sek-
törel	Mükemmeliyet	Merkezi’ni	
içinde	barındıran	Çınarlı	Mesleki	
ve	Teknik	Anadolu	Lisesi’nde	
incelemelerde	bulundu.

Ziyaretlere	EBSO	Yönetim	
Kurulu	Başkan	Yardımcısı	Metin	
Akdaş	da	eşlik	etti.

“Sanayi 4.0 için Eğitim 4.0”
AB Delegasyonu Sektör Temsilcisi Balcı ve Büyükelçi Vekili Guirkinger, 

Başkan Yorgancılar ile bir araya geldi



15ŞUBAT 2024

GÜNDEM

Türkiye	Cumhuriyeti’nin	
kuruluşunun	100’üncü	yıldönümü	
nedeniyle	Sağlam	Metal	
firması	tarafından	oluşturulan	
“Cumhuriyetin	100’üncü	Yılında	
Sanayileşme	Öyküsü”	başlıklı	
sergi	İzmir’de,	Ege	Bölgesi	Sanayi	
Odası	ve	İzmir	Ticaret	Odası	
işbirliğiyle	İZTO	Sanat	Galerisi’nde	
açıldı.

Cumhuriyetin	kuruluş	
döneminde	temelleri	atılan
sanayi	tesislerinin 
fotoğraflarından	oluşan	tematik	
serginin	açılış	töreninde
konuşan	Başkan	Yorgancılar,	“Bu	
güzel	sergideki	fotoğraflara	
bakınca	ilk	düşündüğüm,	ilk	
hissettiğim	şey	şu	oldu:	Ulu	
Önderimiz	Gazi	Mustafa
Kemal	Atatürk,	gerçekten	ne	
kadar	da	büyük	bir	

lider!	Devlet	düzeni	
ortadan	kalkmış	ve	
işleyebilen	tek	kurumu	
kalmamış	köhne	bir	
imparatorluktan	güçlü	
bir	devlet,	kurumlar	ve	işte	
bu	fotoğraflarda	gördüğünüz,	
kalkınmamızın	lokomotifi	olan	
sanayi	tesisleri,	fabrikalar,	
imalathaneler	ortaya	çıkarmış.	
Verilen	emeklerin	ne	derece	
büyük	olduğunu	fotoğraflara	
bakınca	daha	iyi	idrak	ediyoruz.	
1923-1950	yılları	arasında,	İzmir	
İktisat	Kongresi’nden	başlayarak,	
yeni	kurulan	devletimizin	kısa	
süre	içerisinde	gerçekleştirdiği	
ekonomik	kalkınma	çabalarının	
gözler	önüne	serildiği	ve	dönemin	
fabrikalarının	fotoğraflarından	
oluşan	bu	sergiyi	gururlanarak	
izliyoruz.	Bu	güzide	çalışmanın	

gerçekleştirilmesinde	emeği	
geçen	herkesi	kutluyor,	teşekkür	
ediyorum.	Yolumuz	Cumhuriyet!”	
dedi.

Sergiyi	hayata	geçiren	Sağlam	
Metal	firmasının	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Hakan	Koçak	ise	İzmir’in	
Kurtuluş	Savaşı’nın	zaferini	temsil	
eden	simge	bir	kent	olduğunu	
belirterek	İzmir	iş	dünyasına	
sergiye	gösterdikleri	ilgiden	ötürü	
teşekkür	etti.	Başkan	Yorgancılar,	
Koçak’a	sergi	anısına	teşekkür	
plaketi	takdim	etti.

Cumhuriyetin	100’üncü	Yılında	
Sanayileşme	Öyküsü	sergisi	açıldı

Yorgancılar: “Atatürk’ün 
büyüklüğünü bir kez 
daha idrak ediyoruz”
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Türkiye	Odalar	ve	Borsalar	Birliği	Yönetim	
Kurulu	Başkan	Yardımcısı	ve	Ege	Bölgesi	Sanayi	
Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	Yorgancılar,	
çevrimiçi	düzenlenen	TOBB	Türkiye	Dayanıklı	
Tüketim	Malları	Meclisi	Toplantısı’nın	açılış	
konuşmasını	gerçekleştirdi.	Dayanıklı	Tüketim	
Malları	sektörünün	yeşil	dönüşüm	konusunda	
örnek	çalışmalara	imza	attığını	ifade	eden	
Başkan	Yorgancılar,	sektör	temsilcilerini	Türkiye	
Yeşil	Dönüşüm	Projesi	kapsamında	sunulan	
finansmana	erişim	olanaklarından	faydalanmaya	
davet	etti.

Yorgancılar, TOBB Türkiye 
Dayanıklı Tüketim Malları Meclisi 
Toplantısına katıldı Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	

Başkanı	Ender	Yorgancılar,	İzmir	Valisi	Dr.	
Süleyman	Elban	başkanlığında	gerçekleştirilen,	
Ege	Serbest	Bölge	Kurucu	ve	İşleticisi	
A.Ş.(ESBAŞ)	ve	Batı	Anadolu	Serbest	Bölge
Kurucu	ve	İşleticisi	A.Ş.(BASBAŞ)	Genel	Kurul
Toplantılarına	katıldı.	Genel	kurullarda	bölgelerin
mevcut	durumları	ve	gelecek	dönemdeki	yatırım
planlamaları	hakkında	bilgilendirme	yapıldı.

Yorgancılar, ESBAŞ ve BASBAŞ 
Genel Kurul Toplantılarına katıldı

Kadınların işgücüne katılımı 
konuşuldu

Lider	Yatırımcı	ve	Katılımcılar	Derneği	
(LİYAKAT)	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Gülçin	
Güloğlu	Uğuz	ve	Yönetim	Kurulu	Üyeleri,	
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Ender	Yorgancılar’a	nezaket	
ziyaretinde	bulundu.	Görüşmede	kadınların	
işgücüne	katılımının	arttırılması	konusunda	
gerçekleştirilebilecek	işbirlikleri	ve	projeler	
hakkında	değerlendirmelerde	bulunuldu.

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Ender	Yorgancılar	ve	Yönetim	Kurulu	
Başkan	Yardımcısı	Hakan	Ürün,	İzmir	Valisi	Dr.	
Süleyman	Elban	başkanlığında	gerçekleştirilen	
Kemalpaşa	Lojistik	Merkezi	Genel	Kurul	
Toplantısı’na	katıldı.	Toplantıda	merkez	
çalışmalarında	gelinen	son	nokta	hakkında	
bilgilendirme	yapıldı.

Kemalpaşa Lojistik Merkezi 
Genel Kurul Toplantısı 
gerçekleştirildi
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	İtalya’nın	

İzmir	Konsolosluğuna	atanan	
Daniele	Bianchi'ye	nezaket	
ziyaretinde	bulundu.

Görüşmede	İzmir	ve	İtalya	
arasındaki	ekonomik	ilişkilerin	
mevcut	durumu,	geliştirilmesi	
ve	özellikle	iş	insanlarının	vize	
alımında	yaşadığı	gecikmelerin	
olumsuz	yansımaları	ile	
çözüm	önerileri	hakkında	
değerlendirmelerde	bulunuldu.

Başkan	Yorgancılar	
ziyarete	ilişkin	olarak,	“İtalya	
Cumhuriyeti’nin	İzmir	Konsolosu	
Sayın	Daniele	Bianchi'ye	
nezaket	ziyaretinde	bulunduk.	
İzmir	ve	İtalya	arasındaki	
mevcut	ekonomik	ilişkilerin	
geliştirilmesi	ve	daha	da	yüksek	
bir	seviyeye	ulaşmasını	çok	

önemsiyoruz.	Şu	an	için	bunun	
gerçekleşebilmesinin	önünde	
duran	en	önemli	konumuz,	vize	
süreçleridir.	Görüşmemizde	
Sayın	Konsolosa,	özellikle	iş	
insanlarımızın	vize	alımında	
yaşadığı	gecikmelerin	olumsuz	
yansımaları	ile	çözümüne	ilişkin	
paylaşımda	bulunduk.	Ayrıca	

ikili	ekonomik	ilişkilerimizin	
gelişimine	katkı	koyacak	bir	
İş	Forumu	düzenlemek	için	
de	çalışma	yapacağız”	diye	
konuştu.

Toplantıya	EBSO	Yönetim	
Kurulu	Başkan	Yardımcıları	
Hakan	Ürün	ve	Metin	Akdaş	da	
katıldı.

Başkan Yorgancılar, İtalya’nın yeni İzmir 
Konsolosu Bianchi’ye vize konusunu aktardı

İzmir	Ticaret	Odası	
Kooperatifler	Çalışma	
Komitesi	Başkanı	ve	
Meclis	Üyesi	Halil	Kurt	
ve	beraberindeki	heyet,	
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar’ı	
ziyaret	etti.	Görüşmede	
kooperatiflerin	mevcut	
işleyişi,	sektörel	
konumları	ve	mevzuat	
kaynaklı	konular	
ile	çözüm	önerileri	
değerlendirildi.

İZTO Kooperatifler Çalışma Komitesi Başkanı ve 
Meclis Üyesi Kurt, Yorgancılar’ı ziyaret etti
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İzmir	Vakıflar	Bölge	Müdürü	
Tahir	Emre	Can,	Ege	Bölgesi	Sanayi	
Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar	ile	bir	araya	geldi.	
Bölge	Müdürlüğü	çalışmalarının	
değerlendirildiği	görüşmede,	Ege	
Bölgesi	Sanayi	Odası	Vakfı	ile	
Vakıflar	Bölge	Müdürlüğü	arasında	
eğitim	başta	olmak	üzere	yeni	
sosyal	sorumluluk	projeleri	için	
işbirliği	yapılması	hakkında	görüş	
alışverişinde	bulunuldu.

İzmir Vakıflar 
Bölge Müdürü 
Can, Başkan 
Yorgancılar’ı 
ziyaret etti

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	53’üncü	Grup	Yazılım	
Sanayi	Meslek	Komitesi	Başkanı	Burç	Tahsin	Uzalp	ve	
İzmir	Ticaret	Odası	Meclis	Üyesi	Şevket	Akçay,	EBSO	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	Yorgancılar’ı	ziyaret	etti.	
Görüşmede	Ekim	ayında	İzmir’de	yapılması	planlanan,	
yapay	zeka	uygulamalarından	startup	projelerine	
kadar	geniş	bir	yelpazede	çalışmaların	yer	alacağı	
“Yazılım	Zirvesi”	hakkında	bilgi	paylaşımında	bulunuldu.	
Görüşmede	ayrıca	Uzalp	ve	Akçay,	19	Ekim	2023	
tarihinde	Sanayi	ve	Teknoloji	Bakanlığı	himayesinde	
gerçekleşen	İzmir	Sanayi	ve	Teknoloji	İşbirliği	Kurulu	

(SANTEK)	
toplantısına	
katkılarından	
dolayı	Bakanlıkça	
iletilen	Teşekkür	
Belgesi’ni	Başkan	
Yorgancılar’a	
sundu.

EBSO Yazılım Sanayi Meslek Komitesi Başkanı 
Uzalp, Yorgancılar’ı ziyaret etti
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Konsolosluk	Erkanı	Üyeleri	Derneği	
Yönetim	Kurulu	Başkanı,	İzmir	Güney	
Afrika	Fahri	Başkonsolosu	ve	Geçmiş	

Dönem	EBSO	Yönetim	Kurulu	Başkanlarından	
Tamer	Taşkın	ve	Litvanya’nın	İzmir	Fahri	
Konsolosu	Ahmet	Özsoy,	Ege	Bölgesi	Sanayi	
Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	ve	Filipinler	
Genel	Konsolosu	Ender	Yorgancılar’ı	ziyaret	
etti.

Görüşmede	fahri	konsoloslukların	
görünürlük	ve	işbirliklerinin	geliştirilmesi,	
ilgili	bürokratların	da	katılımlarıyla	yapılan	
ülke	toplantılarının	artması,	üyelerimizin	
yurtdışı	bağlantılarının	geliştirilmesi	konuları	
hakkında	değerlendirmelerde	bulunuldu.

Konsolosluk Erkanı 
Üyeleri Derneği, 
Başkan Yorgancılar’ı 
ziyaret etti

Küçük	ve	Orta	Ölçekli	
İşletmeleri	Geliştirme	
ve	Destekleme	İdaresi	

(KOSGEB)	Başkanı	Ahmet	Serdar	
İbrahimcioğlu,	Ege	Bölgesi	
Sanayi	Odası’nı	ziyaret	etti.	
EBSO	Yönetim	Kurulu	Başkan	
Yardımcısı	Metin	Akdaş’ın	
ev	sahipliğinde	gerçekleşen	
görüşmede	KOSGEB	teşvikleri	
konusunda	sanayicilerin	talep	ve	
beklentileri	değerlendirildi.

EBSO	Yönetim	Kurulu	Başkan	
Yardımcısı	Akdaş,	öncelikle	
teşvik	mevzuatının	yatırımcının	
yanında	olacak	şekilde	yalın	
hale	getirilmesi,	teşvik	projeleri	
oluşturulurken	iş	dünyasının	
görüşlerine	de	başvurulması,	
kalifiye	işgücü	açığının	
giderilmesi	için	bu	konudaki	
teşviklerin	genişletilmesi	ve	

ulaşılabilir	olmasının	gerekliliğini	
vurguladı.

KOSGEB	Başkanı	Ahmet	
Serdar	İbrahimcioğlu	da	
hali	hazırda	yürürlükte	olan	
teşviklerle	ilgili	bilgi	verdi.	
Akdaş,	toplantı	sonunda	

İbrahimcioğlu’na	EBSO	üyesi	
sanayicilerin	konularını	içeren	bir	
dosya	sundu

Toplantıya	EBSO	Yönetim	
Kurulu	Başkan	Yardımcısı	Hakan	
Ürün	ve	Yönetim	Kurulu	Üyesi	
Suha	Kahraman	da	katıldı.

KOSGEB Başkanı İbrahimcioğlu, EBSO’yu ziyaret etti
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AK	Parti	İzmir	Büyükşehir	Belediye	
Başkan	Adayı	Hamza	Dağ,	Ege	Bölgesi	
Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar’ı	ziyaret	etti.	Görüşmede	
Dağ,	trafik,	sosyal	konut,	teknokent	
kimliği,	İzmir’in	sanayi	ve	ticaret	yapısı,	
sağlık	ve	enerji	konularında	projelerini	
aktardı.

Kent	konuları	hakkında	görüşlerini	
açıklayan	Başkan	Yorgancılar,	“Kentimizin	
zengin	sanayi	yapısı	ve	üretim	çeşitliliğinin	
yanında	geniş	yatırım	arazilerine	ve	OSB	
genişleme	alanlarına	ihtiyaç	duyuyoruz.	
Cari	açık	vermeyen	kentimizin	ihracat	
potansiyelini	arttıracak	imkana	sahibiz.	
Deniz	kenti	İzmir’de	körfez	geçişinin	uygun	
projeyle	sağlanması,	kent	planlamasındaki	
ihtiyaçların	ciddi	bir	dönüşümle	ve	hızla	
yapılması	gerekiyor.	İlimizin	öncelikli	
ihtiyaçlarının	tespiti,	çözümü	ve	sosyal	
belediyeciliğin	yayılarak	güçlenmesi	
gerekiyor.	Kentimizin	ihtiyaç	duyduğu	
her	türlü	konunun	çözümünde	üzerimize	
düşeni	yapmaya	hazırız”	diye	konuştu.

AK Parti İzmir Büyükşehir Belediye Başkan 
Adayı Dağ, Başkan Yorgancılar’ı ziyaret etti
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Ender	Yorgancılar,	AK	Parti	İzmir	
Büyükşehir	Belediye	Başkan	Adayı	Hamza	Dağ’ın	
“Biz	İzmiriz	Başarabiliriz”	başlıklı	proje	lansman	
toplantısına	katıldı.

Cumhuriyet	Halk	Partisi	Konak	Belediye	
Başkan	Adayı	Nilüfer	Çınarlı	Mutlu,	Ege	Bölgesi	
Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar’ı	ziyaret	etti.	Görüşmede	İzmir’in	
eskimiş	bulunan	yapı	stoku	başta	olmak	
üzere	kentin	gündemindeki	öncelikli	konular	
değerlendirilirken,	Başkan	Adayı	Mutlu	hayata	
geçirmeyi	planladıkları	projeler	ile	ilgili	bilgi	
aktardı.

İyi	Parti	İzmir	Büyükşehir	
Belediye	Başkan	Adayı	Ümit	
Özlale,	Ege	Bölgesi	Sanayi	
Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar’ı	ziyaret	etti.	
Görüşmede	Özlale,	belediye	
hizmetlerinin	İzmir	halkına	
tam	olarak	ulaştırılması	
yönündeki	projelerinin	yanı	
sıra,	üretim	potansiyeline	
yönelik	sanayi,	tarım	ve	turizm	
projeleri	hakkında	bilgi	verdi.

Başkan	Yorgancılar,	
ziyarete	ilişkin	olarak	“İyi	Parti	
İzmir	Büyükşehir	Belediye	Başkan	Adayı	Ümit	
Özlale’ye	nazik	ziyareti	için	teşekkür	ediyorum.	
Görüşmemizde	Sayın	Özlale	projelerini	aktarırken,	
biz	de	kentimizin	öncelikli	gördüğümüz	konularını	
paylaştık.	İzmir’in	zengin	sanayi	yapısı	ve	üretim	
potansiyelini	aktardık”	dedi.

Yorgancılar, AK Parti İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkan 
Adayı Dağ’ın proje lansman 
toplantısına katıldı

CHP Konak Belediye Başkan 
Adayı Mutlu, Başkan 
Yorgancılar’ı ziyaret etti

İyi Parti İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkan Adayı Özlale, 
Başkan Yorgancılar’ı ziyaret etti

AK	Parti	Konak	
Belediye	Başkan	
Adayı	Ceyda	
Bölünmez	Çankırı,	
Ege	Bölgesi	Sanayi	
Odası	Yönetim	
Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar	‘ı	
ziyaret	etti.		Çankırı	
görüşmede	başta	
Konak	bölgesinin	yapı	stokunun	yenilenmesi	
ve	deprem	dirençli	bir	kent	olması	ile	kent	
merkezinin	trafiğinin	rahatlatılması	yönündeki	
projeleri	hakkında	bilgi	verdi.

Başkan	Yorgancılar	ziyarete	ilişkin	olarak	
“AK	Parti	Konak	Belediye	Başkan	Adayı	Ceyda	
Bölünmez	Çankırı’ya	nazik	ziyareti	için	teşekkür	
ediyorum.	Depreme	dirençli	kent	stoku	başta	
olmak	üzere	kentimizin	öne	çıkan	konularını	
değerlendirdik.	Ceyda	Hanım	da	projelerini	
paylaştı.	Kendisine	ve	tüm	adaylara	başarılar	
diliyorum”	dedi.

AK Parti Konak Belediye 
Başkan Adayı Çankırı, Başkan 
Yorgancılar ‘ı ziyaret etti
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Türkiye	Odalar	ve	Borsalar	Birliği	(TOBB)	
Yönetim	Kurulu	Başkan	Yardımcısı	ve	Ege	Bölgesi	
Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar,	TOBB	Türkiye	Atık	ve	Geri	Dönüşüm	
Sanayi	Meclisi	toplantısına	katıldı.

Toplantıda	yaptığı	konuşmada	Yorgancılar,	
küresel	ekonominin	gediği	noktada	döngüsel	
ekonomi	kavramının	giderek	önem	kazandığını	
belirterek,	“Günümüzde	bir	hammadde	
olarak	atığa	erişim,	kritik	bir	öneme	sahiptir.	
Döngüsel	ekonomiye	ve	sıfır	atığa	geçişte	atığa	
ulaşımımız	kolay	olmalı	ki	kaynaklarımızdan	
maksimum	verimle	faydalanalım,	boşuna	enerji	
tüketmeyelim.	Kamu	temsilcilerimizin	de,	
sektörün	gelişimi	ve	dünyada	daha	rekabetçi	
olabilmesi	adına	destek	sağlaması	önem	arz	
ediyor.	Bununla	birlikte	sektörde	kayıt	dışılık,	
öne	çıkan	bir	konudur	ve	bununla	ilgili	olarak	
Meclisimizin	yapacağı	çalışmalar	önem	arz	
etmektedir”	diye	konuştu.

Türkiye	Odalar	ve	Borsalar	Birliği	(TOBB)	   
Yönetim	Kurulu	Başkan	Yardımcısı	ve	Ege	Bölgesi 	
Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Ender	
Yorgancılar,	TOBB	Türkiye	Özel	Güvenlik	Hizmetleri	
Meclisi	toplantısına	katıldı.	Toplantının	açılışında	
konuşan	Yorgancılar,	“Sektörün	gündemi	çok	
yoğun	ve	çok	fazla	konumuz	var.	Özlük	hakları,	
KAAN	Projesi,	entegre	güvenlik,	para	ve	değerli	
eşya	nakli	gibi	konularda	beklenti	ve	çözüm	
önerilerinizi	paylaşmanız,	çözümün	takibi	için	
oldukça	önemli.	TOBB	olarak	bizim	görevimiz,	
sizlerin	konularınızı	çözü-me	kavuşturmaktır.	
Toplantımızın	sektörümüze	faydalı	olmasını	
temenni	ediyorum”	diye	konuştu.

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	39’uncu	Grup	
Asansör,	Kaldırma	ve	Taşıma	Ekipmanları	
Sanayi	Meslek	Komitesi	tarafından	EBSO	Üyesi	
sanayicilere	yönelik	olarak	“Asansör	EN	81-20	
Teknik	Standartları”	konulu	eğitim	düzenlendi.	
Makine	Mühendisleri	Odası	İzmir	Şubesi	Asansör	
Periyodik	Kontrol	Birim	Sorumlusu	Semih	
Hazineci	tarafından	yürütülen	eğitim	toplantısına	
EBSO	Yönetim	Kurulu	Üyesi	Cüneyd	Temel	katıldı	
ve	Hazineci’ye	eğitimin	anısına	plaket	takdim	etti.

“Döngüsel ekonomide atığa 
erişim, kritik öneme sahip”

Yorgancılar, TOBB Türkiye Özel 
Güvenlik Hizmetleri Meclisi 
toplantısına katıldı

EBSO Üyesi sanayiciler, Asansör 
EN 81-20 Teknik Standartları 
Eğitimine katıldı

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	ve	TOBTİM	Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	TOBTİM	Uluslararası	Ticaret	
Merkezleri	A.Ş.	Yönetim	Kurulu	Toplantısına	
katıldı.

TOBTİM Yönetim Kurulu 
Toplantısı gerçekleştirildi
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	
Başkan	Yardımcısı	Hakan	Ürün,	İyi	Parti	
Genel	Başkanı	Meral	Akşener’in	katılımıyla	
gerçekleştirilen	İyi	Parti	İzmir	Proje	ve	Aday	
Tanıtım	Toplantısı’na	katıldı.

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	
Başkan	Yardımcısı	Hakan	Ürün,	Rotary	
2440.	Bölge	tarafından	düzenlenen	2’nci	
Yüzyılda	İzmir	ve	Ekonomi	başlıklı	panele	
katıldı.	Ürün,	toplantıda	güncel	ve	ekonomik	
değerlendirmelerde	bulundu	ve	faaliyet	
gösterdiği	maden	sektörü	ile	ilgili	bir	sunum	
yaparak,	katılımcıların	sorularını	yanıtladı.

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Meclis	Başkan	
Yardımcısı	Işın	Yılmaz,	Batı	Anadolu	Sanayici	ve	
İş	İnsanları	Dernekleri	Federasyonu	(BASİFED)	
tarafından,	İzmir	Valisi	Dr.	Süleyman	Elban	ve	
İzmir	Büyükşehir	Belediye	Başkanı	Tunç	Soyer’in	
katılımlarıyla	düzenlenen	3.	İzmir	Kadınlar	
Kongresi’ne	katıldı.

Ürün, İyi Parti İzmir Proje ve 
Aday Tanıtım Toplantısı’na 
katıldı

Ürün, 2’nci Yüzyılda İzmir ve 
Ekonomi paneline katıldı

3. İzmir Kadınlar Kongresi 
gerçekleştirildi

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Meclis	Başkanı								
H.	İbrahim	Gökçüoğlu,	bu	yıl	ikincisi	düzenlenen	
IMATECH	Endüstriyel	Üretim	Teknolojileri	
Fuarı’nın	açılış	törenine	katıldı.

IMATECH fuarı sektörü 
buluşturdu
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Meclis	Başkanı	H.	İbrahim	
Gökçüoğlu	ve	Yönetim	Kurulu	
Başkan	Yardımcısı	Metin	
Akdaş,	19’uncu	kez	düzenlenen	
Agroexpo	Uluslararası	Tarım,	
Hayvancılık	ve	Tavukçuluk	
Fuarı’nın	açılış	törenine	katıldı.

Dünyanın	önemli	tarım	
fuarları	arasında	yer	alan	ve	30	
ülkeden	500’e	yakın	firmanın	
katıldığı	etkinliğin	açılış	töreninde	
konuşan	EBSO	Yönetim	Kurulu	
Başkan	Yardımcısı	Akdaş,	
İzmir’in	tarih	boyunca	Anadolu	
yarımadasındaki	tarımsal	
üretimin	dünyaya	ihraç	edildiği	

Agroexpo	Uluslararası	Tarım,	Hayvancılık	ve	Tavukçuluk	Fuarı,	19’uncu	kez	kapılarını	açtı

Akdaş: “Tarımda atıl potansiyelimizi 
boşa harcama lüksümüz yok”
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bir	liman	kenti	olarak	sürekli	
büyüdüğünü	söyledi.	Akdaş,	
“Kentimizin	Avrupa-Asya-Afrika	
deniz	ticaretinin	merkezinde	
yer	almasından	hareketle,	tarih	
içinde	tarımsal	ürün	çeşitliliğinde	
ve	ihracatında	önemli	bir	noktaya	
gelmiştir.	İzmir’in	net	ihracatçı	bir	
şehir	konumuna	yükselmesinde	
tarım	ve	tarımsal	sanayinin	etkisi	
çok	büyük.	Ancak	Pandemi	ve	
Rusya-Ukrayna	savaşına	bağlı	
gelişmeler	kaynaklarımızın	
sonsuz	olmadığını	göstermişken,	
iklim	değişikliği	yeni	stratejileri	
zorunlu	kılarken	ve	gıdada	
arz-talep	sorunu	bugünden	
yaşanıyorken,	atıl	potansiyelimizi	
boşa	harcama	lüksümüz	
yoktur.	Tarımda	kendi	kendine	
yeten	nadir	ülkelerden	biri	iken	
bugün	dünyada	en	yüksek	gıda	
enflasyonuna	sahip	ülkelerin	
başında	gelmemiz	de,	izlenen	
politikaların	bir	sonucu	olsa	
gerek.	EBSO	olarak	öncü	
olduğumuz	ve	İzmir’deki	Oda,	
Borsa,	kurumlarla	işbirliğimiz	
sonrasında	geliştirdiğimiz	
tarıma	dayalı	ihtisas	organize	

sanayi	bölgeleri	de	sektörün	ve	
fuarın	gelişimine	katkı	koyacak	
niteliktedir.	Cumhuriyetimizin	
ikinci	yüzyılında	tüketen	değil	
üreten	bir	Türkiye	özlemimi	

dile	getirerek,	Fuarın	hayırlı	
işbirliklerine	vesile	olmasını,	
yüzlerce	yabancı	firmaya	ev	
sahipliği	yapmasını	diliyorum”	
diye	konuştu.

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Meclis	Başkan	
Yardımcısı	İzzet	Şanlı,	İzmir	Ticaret	Borsası	
tarafından	düzenlenen	“Tarım	Gençlerle	
Yükseliyor”	Proje	Yarışmasının,	19’uncu	
Agroexpo	Uluslararası	Tarım,	Hayvancılık	ve	

Tavukçuluk	Fuarı	kapsamında	düzenlenen	
Ödül	Töreni	ve	Sergi	Açılışına	katıldı.	Yarışma	
kapsamında	tarımsal	üretim	ve	tarıma	
dayalı	sanayi	alanlarında,	gençler	tarafından	
geliştirilen	inovatif	proje	fikirleri	ödüllendirildi.

19’uncu Agroexpo kapsamında, “Tarım Gençlerle 
Yükseliyor” yarışmasının ödül töreni düzenlendi
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkan	
Yardımcısı	Metin	Akdaş,	

eşzamanlı	düzenlenen	Horeca	
Uluslararası	Otel	Ekipmanları	
ve	Ev	Dışı	Tüketim	Fuarı,	Pack	
Fair	Ambalajlama	ve	Paketleme	
Fuarı	ile	Food	Fair	Gıda	Ürünleri	
Fuarı’nın	açılış	törenine	katıldı.

Fuarın	açılış	konuşmasını	
gerçekleştiren	Akdaş,	son	
dönemde	tarım	sektörü	başta	
olmak	üzere	üretimde	ve	
piyasa	koşullarında	yaşanan	
gelişmelerin	İzmir’in	önemini	
artırdığını	söyledi.	Akdaş,	
“Tarımsal	zenginliğimize	
rağmen,	bugün	birçok	ürünü	
ithal	eder	hale	gelmemiz,	
küresel	gıda	enflasyonunda	
ilk	sıralarda	yer	almamız,	iklim	
krizinin	belirtilerini	yaşadığımız	
bu	süreçte	İzmir’imizin	de	
önemini	artırmaktadır.	Bu	
fuarların	başarılı	olması	da,	hem	
üreticilerimizi	hem	de	İzmirimizi	
bu	anlamda	bir	adım	öteye	
taşıyacaktır.	EBSO	olarak	bu	
farkındalıkla	öncü	olduğumuz	ve	
İzmir’deki	Oda,	Borsa,	kurumlarla	
işbirliğimiz	sonrasında	
geliştirdiğimiz	tarıma	dayalı	
ihtisas	organize	
sanayi	bölgeleri	
de	yakın	zamanda	
sektörün	ve	Fuarın	
gelişimine	katkı	
koyacak	niteliktedir.	
Ambalajlama	
sektörünün	geldiği	
nokta	itibariyle	Pack	
Fair,	Ambalajlama	
ve	Paketleme	
Teknolojileri	
Fuarı’nın	oldukça	
önemli	olduğunu	

düşünüyorum.	Genel	kanının	
aksine,	ambalaj	ve	paketleme,	
üretimin	en	önemli	boyutlarından	
biridir.	Dünya	ambalaj	sektörü	
2023’de	1	trilyon	dolar	gibi	ciddi	
bir	hacme	ulaşmıştır.	Türkiye	
ambalaj	sektörünün	hacmi	ise	
30	milyar	dolar	civarındadır	ve	
yaklaşık	3	bin	şirket	de	100	bin	
kişilik	istihdam	sağlıyor.	Ülkemiz,	
ambalaj	sektöründe	2023	yılında	
yaklaşık	8	milyar	dolarla	ihracat	
gerçekleştirmiş.	Sektörün	dış	
ticaret	fazlası	vermesi,	ülkemiz	
ekonomisine	önemli	bir	katkı	

sunduğunu	gösteriyor.	Bir	turizm	
şehri	olan	İzmirimizde,	otel	
ekipmanları	fuarının	beşincisinin	
yapılıyor	olmasını,	oldukça	
geniş	bir	katılımcı	profiline	
sahipliğini	ve	paydaşları	bir	
araya	getiren	yapısını	da	çok	
değerli	buluyorum.	Birinci	iktisat	
kongresi	ile	ülkenin	ekonomik	
dönüşümüne	rehberlik	eden	
İzmir’de	Cumhuriyetimizin	
ikinci	yüzyılında	da,	üreterek,	
ürettiğimizi	ihraç	ederek,	
kalkınma	yolunda	yürümeye	
devam	edeceğiz”	diye	konuştu.

Akdaş: “Cumhuriyetimizin ikinci yüzyılında da 
üretim ve ihracatla kalkınma yolunda yürüyeceğiz”
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkan	
Yardımcısı	Metin	Akdaş,	

Yönetim	Kurulu	Üyesi	Aytekin	
Öztaş	ve	Meclis	Üyesi	Murat	
Kurtalan,	Milli	Eğitim	Bakanlığı	
Mesleki	ve	Teknik	Eğitim	
Genel	Müdürlüğü	tarafından	
düzenlenen	Sektörel	İşbirliği	
Toplantısına	katıldı.	İzmir	Valisi	
Dr.	Süleyman	Elban	ile	Mesleki	
ve	Teknik	Eğitim	Genel	Müdürü	
Ali	Karagöz’ün	katılımıyla	
gerçekleştirilen	toplantı,	“Mesleki	
ve	Teknik	Eğitim	Yoluyla	Sosyal	
ve	Ekonomik	Uyum	Projesi	
(SEUP)”	kapsamında	düzenlendi.

Projenin	yürütülmesi	süreci	
kapsamında	kurumlar	arası	
işbirliğinin	sağlanmasına	
yönelik	atılacak	adımlar	ile	
mesleki	ve	teknik	eğitimin	
konuları	ve	çözüm	öneri	
değerlendirildiği	toplantıda	
konuşan	EBSO	Yönetim	Kurulu	
Başkan	Yardımcısı	Metin	
Akdaş,	sanayicilerin	en	önemli	
konularının	başında	nitelikli	
personel	eksikliğinin	geldiğini	

söyledi.	Akdaş,	“Ülkemizdeki	
temel	sorunun	işsizlik	değil	
mesleksizlik	olduğunu	her	
platformda	dile	getiriyoruz.	Köy	
enstitülerinin	eğitim	felsefesi,	
‘duyarsam	unuturum,	görürsem	
anımsarım	yaparsam	öğrenirim’	
mottosuyla	ifade	ediliyordu.	Bu	
da	uygulamalı	eğitimin	önemine	
işaret	etmektedir.	Biz	de	EBSO	
olarak	‘Üretim	yoksa	kalkınmak	
hayaldir’	mottomuzun	altını	hep	
çiziyoruz	ve	mesleki	eğitimle	ilgili	
hem	proje	üretiyor,	hem	de	doğru	
projelerin	her	zaman	yanında	
oluyoruz”	dedi.

EBSO’nun	mesleki	eğitimin	
gelişimine	yönelik	önerilerini	
sıralayan	Akdaş,	“Belirli	bir	
doluluğa	ulaşan	organize	
sanayi	bölgelerinde	yerel	ürün	
çeşitliliğini,	organize	sanayi	
bölgesinin	üretim	dokusunu	
ve	bölgenin	ihtiyaçlarını	
dikkate	alarak	bu	alanlarda	
eğitim	verecek	meslek	liseleri	
kurulmasının	zorunlu	hale	
getirilmesini	istiyoruz.	Mezun	
olduğu	alanda	en	az	üç	yıl	çalışan	

meslek	lisesi	mezunlarının	
askerlikten	muaf	tutulması	
önerimizi	de	her	ortamda	dile	
getirmekteyiz.	Yine	meslek	sesi	
mezunlarının	kendi	branşlarında,	
özellikle	imalat	sektöründe	
çalışması	durumunda	SGK	ve	
gelir	vergisi	oranında	yüzde	25	
gibi	indirim	yapılmasını	önerdik.	
Branşında	çalışan	meslek	lisesi	
mezunlarının	emeklilikte	daha	
az	prim	günüyle	emekli	olması,	
teşvik	edici	bir	unsur	olacaktır.	
Özellikle	ortaokul	öğrencilerine	ve	
ailelerine	yönelik	mesleki	eğitim	
farkındalığını	artırmak	üzere	okul	
yönetimlerinin	rehber	öğretmen	
ve	psikolog	eşliğinde,	aileye	ve	
öğrenciye	danışmanlık	yapılarak	
öğrencilerin	meslek	lisesi	
eğitimini	seçmeleri	konusunda	
yönlendirilmeleri	gerekiyor.	
Öğrencilerin	staj	dönemi	boyunca	
yapacakları	tüm	çalışmalarının	
sadece	sağlık	ve	kaza	sigortası	
kapsamına	alınması	değil,	
emeklilikten	de	sayılması	için	
çalışmalar	yapılmasını	istiyoruz”	
diye	konuştu.

“EBSO olarak mesleki eğitimle ilgili hem proje 
üretiyor, hem de doğru projelerin yanında oluyoruz”
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkan	
Yardımcısı	Metin	Akdaş,	

Makina	Mühendisleri	Odası	İzmir	
Şubesi’nin	32’nci	Olağan	Genel	
Kurul	Toplantısına	katıldı.

Genel	kurulda	yaptığı	
konuşmada	Akdaş,	“Alanında	
yetişen	her	mühendis,	ülkenin	
ve	bulunduğu	kurumun	mihenk	
taşıdır.	Çünkü	biliyoruz	ki	
uygarlıkları	mühendisler	kurar.	
Odamız	bünyesinde	bulunan	
Sanayi	Müdürlüğümüzde	yedi	
kadrolu	mühendis	arkadaşımızla	
beraber,	20	dış	eksperimiz	
çalışmakta	olup	aylık	ortalama	
200	kapasite	raporu	ile	birlikte	
150	civarı	ekspertiz	raporu,	yerli	
malı	raporu	gibi	birçok	rapor	
hazırlanarak	sanayicimize	destek	
olunmaktadır.	EBSO	olarak	hem	
iş	dünyamızın	hem	de	ülkemizin	
geleceği	için	‘eğitim’	ve	‘üretim’	
olarak	iki	kilit	konuyu	sürekli	
gündemde	tutuyoruz.	Çünkü	
sürdürülebilir	üretim	için	nitelikli	
işgücüne,	nitelikli	işgücü	için	de	
eğitime	ihtiyaç	duyuyoruz”	dedi.

Vehbi	Koç’un	‘Meslek	lisesi	
memleket	meselesi’	sözüne	
atıfta	bulunan	Akdaş,	“Bu	
anlayış	ile	kalkınabileceğimize	
inanıyoruz.	Bu	kapsamda	İzmir	

Sanayi	ve	Teknoloji	İl	Müdürlüğü	
ile	Kavram	MYO	arasında	
yenilediğimiz	işbirliği	protokolü	
ile	sanayinin	ihtiyaçlarına	
göre	ders	müfredatları	ve	
yeni	bölümlerin	oluşturulması	
konusunda	işbirliği	yapıyoruz.	
BM	Kalkınma	Programı	ve	
Bakanlığımızın	desteği	ve	Ticaret	
Odamız	ile	Model	Fabrika’yı	
kurduk.	EBSO,	İZTO	ve	İTB	ile	
devraldığımız	Çınarlı	MTAL’de	
yürüttüğümüz	beş	ayrı	AB	projesi	
var	ve	bu	kapsamda	Sanayi	4.0	
ve	hatta	5.0’a	uygun	Sektörel	
Mükemmeliyet	Merkezi’ni	
kurduk”	diye	konuştu.

Türkiye’deki	tüm	işletmelerin	
yüzde	99,7’sini	KOBİ’lerin	
oluşturduğunu	vurgulayan	Akdaş,	

“KOBİ’lerimizin	ihracatının	yüzde	
91,7’sini	imalat	sanayi	ürünleri	
oluştururken,	KOBİ’lerimiz	
Ar-Ge	harcamalarının	yüzde	
28,8’ini	gerçekleştirdi.	Ancak	
Ar-Ge	merkezlerinin	sayısı	
hızla	artarken	birim	ihracat	
değerimiz	yıllar	itibariyle	
düşmüştür.	Gelir	dağılımını	ifade	
eden	Gini	katsayısı	en	yüksek	
ülkeler	Norveç,	Slovakya	ve	
Slovenya	olarak	sıralanırken	en	
düşükleri	ise	G.Afrika,	Namibya	
ve	Surinam’dır.	Bizim	attığımız	
ve	atacağımız	adımlar	ise	
bu	grupların	hangisine	dahil	
olacağımızı	belirleyecektir.	
Dilerim	ülkemiz	için	birinci	
gruba	dahil	olacağımız	senaryo	
gerçekleşir”	ifadesini	kullandı.

Akdaş: 
“Uygarlıkları 
mühendisler 
kurar”
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	
Başkan	Yardımcısı	Metin	Akdaş,	İzmir	Valisi	Dr.	
Süleyman	Elban	Başkanlığında	gerçekleştirilen	
İl	İstihdam	ve	Mesleki	Eğitim	Kurulu	Toplantısına	
katıldı.	Toplantıda	İl	İstihdam	ve	İl	Mesleki	
Eğitim	Politikaları	Uygulamaları	ile	Nitelikli	
İşgücü	İstihdam	Uygulamaları	konularında	
değerlendirmelerde	bulunuldu.

Dokuz	Eylül	Üniversitesi	Üniversite-Sanayi	
Uygulama	ve	Araştırma	Merkezi	Müdürü	Prof.	Dr.	
Neval	Baycan,	Teknoloji	Transfer	Ofisi	Koordina-
törü	Prof.	Dr.	Zeki	Atıl	Bulut	ve	Teknopark	Koordi-
natörü	Doç.	Dr.	Gamze	Tuna,	Ege	Bölgesi	Sanayi	
Odası	Yönetim	Kurulu	Başkan	Yardımcısı	Hakan	
Ürün’ü	ziyaret	etti.	Görüşmede	EBSO	üyesi	sana-
yicilerin	üniversite-sanayi	işbirliği	kapsamındaki	
talep	ve	beklentileri	ile	bunların	çözümüne	yöne-
lik	işbirliği	olanakları	değerlendirildi.

Eurochambres	(Avrupa	Ticaret	ve	Sanayi	
Odaları	Birliği)	bünyesinde	yürütülen	Türkiye-
Avrupa	Birliği	İş	Diyaloğu	Projesi	Direktörü	Oya	
Ersöz,	koordinasyonu	Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
tarafından	yürütülen	Türkiye	Odalar	ve	Borsalar	
Birliği	Genç	Girişimciler	Kurulu	İcra	Komitesi	
toplantısına	konuk	oldu.	EBSO	Yönetim	Kurulu	
Üyesi	Cüneyd	Temel’in	de	katıldığı	toplantıda	
Eurochambres	bünyesinde	sürdürülen	projeler	
hakkında	değerlendirmelerde	bulunuldu.

İl İstihdam ve Mesleki Eğitim 
Kurulu, Vali Elban Başkanlığında 
toplandı

EBSO üyesi sanayicilerin 
üniversite-sanayi işbirliği 
konusundaki beklentileri aktarıldı

Eurochambres Proje Direktörü 
Ersöz, EBSO’yu ziyaret etti

Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	Yönetim	Kurulu	
Başkan	Yardımcısı	Hakan	Ürün	ve	EBSO	Çevre	
Çalışma	Grubu	Başkanı	Erdoğan	Çiçekçi,	İzmir	
Çevre,	Şehircilik	ve	İklim	Değişikliği	Müdürlüğü’ne	
atanan	Halit	Ergin’e	hayırlı	olsun	ziyaretinde	
bulundu.	Görüşmede	Ege	Bölgesi	Sanayi	
Odası	ve	Çevre	Çalışma	Grubunun	çalışmaları	
hakkında	bilgi	aktarımında	bulunuldu	ve	
gerçekleştirilebilecek	işbirlikleri	değerlendirildi.

Çevre, Şehircilik ve İklim 
Değişikliği Müdürü Ergin’e 
hayırlı olsun ziyareti
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İkinci	Dünya	Savaşı	sonrası	
dünya	düzeninde,	Soğuk	Savaş	
yıllarının	iki	kutuplu	Doğu-Batı	
kutuplaşması	döneminin	ardından	
(ekonomik	sorunlara	çözüm	olarak	
1985’te	başlatılan)	“glasnost”	
sürecindeki	SSCB’nin	1991	yılında	
dağılmasıyla	ABD	liderliğinde	batı	
ülkelerinden	oluşan	tek	kutuplu	
döneme	geçilmiştir.	Bu	dönemde	
batı	ülkeleri	dışında	kalan	ülkeler,	
Çin	ya	da	Rusya	öncülüğünde	
oluşturulan	çeşitli	bloklarda	yer	
almışlar;	topluluk,	birlik,	organizasyon,	
işbirliği	kuruluşu	gibi	oluşumlara	
katılmışlardır.	Batı	ülkelerinin	en	
büyük	ticari,	ekonomik	topluluğu	
Avrupa	Ekonomik	Topluluğu	1958’de	
kurulmuş	olup	1993’te	Avrupa	
Birliğine	dönüşmüştür.	Kuzey	Amerika	
ülkeleri	ABD,	Kanada	ve	Meksika	
arasında	1994’te	yürürlüğe	giren	
NAFTA	anlaşması	ise	2020	yılında	
ABD	lehine	revize	edilerek	USMCA	
anlaşmasına	dönüştürülmüştür.	

Rusya,	Çin,	Kazakistan,	Kırgızistan	
ve	Tacikistan’ın	kurduğu	“Şangay	
Beşlisi”	2001	yılında	Şangay	İşbirliği	
Örgütü’ne	(SCO)	dönüşmüş,	örgüte	
sonradan	Özbekistan,	Hindistan,	
Pakistan	ve	İran	katılmışlardır.	Önemli	
bir	blok	oluşumu	kabul	edilen	BRIC	
2006’da	Brezilya,	Rusya,	Hindistan	
ve	Çin	tarafından	kuruldu,	2011’de	
G.	Afrika’nın	katılımıyla	BRICS	adını	
aldı;	2024	başı	itibarıyla	da	Mısır,	
Etiyopya,	İran,	Birleşik	Arap	Emirlikleri	
ve	Suudi	Arabistan’ın	katılımıyla	
genişledi.	Son	5	ülke	ile	birlikte	gruba	
katılan	Arjantin’in	BRICS	üyeliği	yeni	
devlet	başkanı	Javier	Milei	hükümeti	
tarafından	geri	çekildi.	Önümüzdeki	
dönemde,	aralarında	Türkiye’nin	de	
bulunduğu	bazı	ülkelerin	BRICS’e	
üyeliği	konuşulmaktadır.	Bunların	
dışında;	Latin	Amerika,	Afrika,	
Pasifik’in	iki	yakası,	Körfez	coğrafyası	
ve	Asya	kıtasında	iyi	bilinen	örnekleri	
başta	olmak	üzere	dünyanın	
her	coğrafyasında	benzer	ticari,	

Adnan YILDIRIM
Ekonomi Bakan 

Yardımcısı (2014-2015)
Türk Eximbank Genel 
Müdürü (2016-2019)

KUTUPLAŞMANIN YENİ VERSİYONU: 

BLOKLAŞMA
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ekonomik,	politik	içerikli	
bloklaşma	örnekleri	de	
bulunmaktadır.

Blokların amacı, 
türleri ve 
enstrümanları
Ticari	ve	ekonomik	

blokların	kuruluş	amacı,	
üye	ülkelerin	kendi	içinde	
ve	blok	dışı	ülkelerle	
ticaretinin	artırılması	
ile	daha	karlı	hale	
getirilmesidir.	Blok	içinde	
ve	dışında	ticaretin	
önündeki	engeller	
kaldırılarak;	blok	ülkeleri	
lehine	anlaşmalarla	
ülkelerin	küresel	rekabet	
gücü	artırılarak	üye	ülkelerin	
ekonomilerini	büyütmelerine	katkı	
sağlanması	hedeflenmektedir.	
Nihai	hedef	ticari	&	ekonomik	
boyutta	tanımlansa	da	üye	
ülkeler	arasında	siyasi	işbirliği	de	
gelişmekte,	üye	ülkelerde	rekabet	
üstünlüğüne	sahip	sektörlerin	
gelişimi	daha	hızlı	olmaktadır.	
Oluşumların	statüsüne	göre	ticari	
&	ekonomik	bloklar	kendilerini	
birlik,	topluluk,	örgüt,	işbirliği	
anlaşması	gibi	adlarla	ifade	
etmekte,	aşağıdaki	modellerde	
kurulmakta,	işletilmektedir.

•	Tercihli	Ticaret	Anlaşmaları,	
Bölgeleri	(FTA/TTA):	Anlaşmanın	
taraf	ülkeleri	arasında	bazı	
mallarda	gümrük	vergilerinin	
düşürüldüğü	ya	da	sıfırlandığı	
anlaşmalar	ya	da	
bölgelerdir.	Türkiye’nin	
de	bu	kategoride;	İran,	
Azerbaycan,	Pakistan	
ve	Özbekistan	ile	tercihli	
ticaret	anlaşmaları	
yürürlüktedir.

•	Serbest	Ticaret	
Anlaşmaları,	Bölgeleri	
(FTA/STA):	STA	tarafı	
ülkeler,	kendi	içinde	

serbest	ticaret	yaparlar,	diğer	
ülkelerle	ticaretinde	kararları	
kendileri	verirler.

•	Gümrük	Birliği	(CU/GB):	
Gümrük	Birliği	anlaşmalarıyla,	
gümrük	vergileri	yanında	gümrük	
idarelerinin	ithalata	dönük	
kolaylaştırıcı	uygulamalarıyla	
birlik	ülkeleri	lehine	ticari	
fayda	sağlanması	amaçlanır.	
Türkiye’nin	AB	üyeliği	sürecinde	
geçiş	aşaması	olarak	öngörülen	
gümrük	birliği	anlaşması	bu	
kategoride	olup	Türkiye	lehine	
iyileştirilmesi	ve	güncellenmesi	
görüşmeleri	devam	etmektedir.

•	Ortak	Pazar	(CM/OP):	
Sermaye	ve	işgücü	serbest	
dolaşımı	uygulamalarının	
eklenmesiyle	kapsamı	
genişletilmiş	gümrük	birliği	

modelidir.
•	Ekonomik	Birlik	

(EU/EB):	Ortak	pazar	
modelinin	bir	ileri	
aşaması	olup	ortak	para	
biriminin	kullanımı	ile	
finansal	entegrasyonu	da	
içerir.	27	AB	ülkesinden,	
Avro’yu	resmi	para	birimi	
olarak	kabul	eden	20	
ülke	ekonomik	birlik	
üyesi	sayılır.	Ayrıca	AB;	
ticari,	ekonomik	birliğin	
ötesinde	siyasi	ve	
kültürel	bir	birliktir.

Büyük ticari & 
ekonomik 
bloklar ve geleceği

Dünyanın	en	büyük	bloklarının	
milli	gelir	ve	dış	ticaret	
rakamları	tabloda	gösterilmiştir.	
Önümüzdeki	5-10	yıllık	dönemde	
ticari	&	ekonomik	bloklarda;	
finansal	boyutlu	ekonomik	blok	
olma	yolunda	hızlı	genişlemeler	
olacağını;	ticaret	koridorları	ile	
ilgili	gelişmelerin	de	bloklaşmayı	
destekleyeceğini	öngörüyorum.	
Önde	gelen	blokların	içinde	
kendine	yer	bulamayan	ya	da	bu	
bloklarla	ilişkilerini	geliştiremeyen	
ülkelerin	ticari	&	ekonomik	
boyutta	olumsuz	etkileneceğini	
değerlendiriyorum.	Bazı	ülkelerin	
birden	fazla	blokta	üyeliğinin	
bulunmasının	ise	o	ülkelere	ilave	
getirileri	olacağını,	bu	ülkelerin	
ayrıca	bulundukları	bloklar	

arasındaki	ilişkileri	
de	olumlu	etkilemesi	
beklenmektedir.	Özetle;	
ticari	&	ekonomik	bloklar	
önümüzdeki	dönemde	
küresel	ticaretin	hacmini	
ve	akışını,	artan	oranda	
giderek	daha	fazla	
etkileyecek,	uluslararası	
ticareti	daha	belirgin	
şekillendireceklerdir.

EGE’DEN
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Bu	yazının	konusu,	limited	ve	
anonim	şirket	ortaklarının	kamu	
borçlarından	doğan	sorumluluğudur.	
Özellikle.	Limited	şirket	ortaklarının	
kamu	borçları	karşısındaki	durumu,	
sermaye	şirketlerinde	yer	alan	temel	
prensiplerden	farklılık	arz	etmektedir.	
Uygulamada	da	ortakların	bu	konuda	
sorun	yaşadıkları	bilinmektedir.	
Bu	nedenle	ağırlıklı	olarak	bunu	
inceleyeceğiz.	

Anonim	ve	limited	şirketlerde	
temel	prensip,	ortakların	şirket	adına	
yaptığı	işlemlerden	dolayı	meydana	
gelen	borçlardan,	şirketin	sorumlu	
olmasıdır.	Esasında	şirket	kurmanın	
mantığı	da	budur.	Bu	doğrultuda,	
Türk	Ticaret	Kanunu	(TTK)	m.602	
hükmüne	göre,	“Şirket,	borç	ve	

yükümlülükleri	dolayısıyla	sadece	
malvarlığıyla	sorumludur”.	Hükmün	
neticesinde,	şirket	borçlarından	
dolayı	ortakların	malvarlığına	
başvurulamayacaktır.	Yani	kural	
olarak	alacaklıların,	şirkete	karşı	takip	
yapmaları	mümkünken	ortaklara	karşı	
takip	yapmaları	mümkün	değildir.	
Şirketin,	iflas	etmesi	veya	tasfiye	
edilmesi	durumunda	dahi	alacaklılar	
salt	şirkete	başvurabileceklerdir,	
ortakları	takip	edemeyeceklerdir.	
Böylece,	ortakların	malvarlığı	ile	şirket	
malvarlığının	birbirinden	ayrılması	
prensibi	kabul	edilmiştir.	

TTK	ile	kabul	edilen	prensip	bu	
olsa	bile,	limited	şirketlerin	kamu	
borçları	açısından	6183	sayılı	
Amme	Alacaklarının	Tahsili	Usulü	

Av. Murat ULUSU
EBSO Hukuk Danışmanı

ANONİM VE  LİMİTED ŞİRKET ORTAKLARININ VE 
KANUNİ TEMSİLCİLERİNİN 6138 SAYILI KANUN 
KAPSAMINDA SORUMLULUKLARI
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Hakkında	Kanun	ile	farklı	bir	
düzenleme	ihdas	edilmiştir.	
6183	sayılı	Kanun	m.35	
hükmüne	göre,	“Limited	şirket	
ortakları,	şirketten	tamamen	
veya	kısmen	tahsil	edilemeyen	
veya		tahsil	edilemeyeceği	
anlaşılan	amme	alacağından	
sermaye	hisseleri	oranında	
doğrudan	doğruya	sorumlu	
olurlar	ve	bu	Kanun	hükümleri	
gereğince	takibe	tabi	tutulurlar.”	
Amme	alacağı,	salt	vergileri	
değil	resim,	harç,	para	cezaları	
ve	ferilerini	de	kapsamaktadır	
(6183	sayılı	Kanun	m.1	ve	2).	
Kamu	borçlarından	da	öncelikle	
şirket	sorumlu	olmakla	beraber,	
şirketin	takip	edilmesi	ve	takibin	
semeresiz	kalması	durumunda	
artık	sermaye	hisseleri	
oranında	ortakların	mamelekine	
gidilebilecektir.	Takibin	semeresiz	
kalmasından,	aciz	vesikasının	

alınması	anlaşılmalıdır.	Ortaklar,	
kamu	borçlarından	sermaye	
hisseleri	oranında	sorumlu	
olduklarından,	müteselsil	
sorumlulukları	yoktur.	Yani	idare,	
eğer	şirket	tek	ortaklı	değilse,	
tüm	kamu	alacağı	için	tek	bir	
ortağı	takip	edemeyecektir.

6183	sayılı	Kanun	m.35/2	
hükmüne	göre,	“Ortağın	
şirketteki	sermaye	payını	
devretmesi	halinde,	payı	
devreden	ve	devralan	
şahıslar	devir	öncesine	
ait	amme	alacaklarının	
ödenmesinden	birinci	fıkra	
hükmüne	göre	müteselsilen	
sorumlu	tutulur”.	Buna	göre,	
limited	şirket	ortağının,	
şirketteki	payını	devretmesi	
durumunda,	payın	devri	tek	
başına	ortağı	sorumluluktan	
kurtarmamaktadır.	Payını	
devreden	ortak,	payın	devrinden	

önceki	tarihe	dair	kamu	
borçlarından	sorumlu	olmaya	
devralan	ortakla	beraber	devam	
eder.	Keza	m.35/3	hükmüne	
göre,	“Amme	alacağının	
doğduğu	ve	ödenmesi	gerektiği	
zamanlarda	pay	sahiplerinin	
farklı	şahıslar	olmaları	halinde	
bu	şahıslar,	amme	alacağının	
ödenmesinden	birinci	fıkra	
hükmüne	göre	müteselsilen	
sorumlu	tutulur”.	Söz	gelimi,	
10.04.2023	tarihinde	limited	
şirket	ortağı	A	payını	B’ye	
devretmiş	olsun.	01.04.2023	
tarihinde	tarh	edilen	verginin	
(borcun	doğduğu	tarih)	vadesi	
01.06.2023	ise	(ödenmesi	
gereken	zaman),	A	ve	B,	A’nın	
sermayesi	oranında	bu	borçtan	
sorumlu	olacaklardır.	Ancak	A	
ve	B’ye	başvurulabilmesi	için	de,	
kamu	borcunun	şirketten	tahsil	
edilememesi	gerekmektedir.
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Meclis	Başkanı	H.	İbrahim	
Gökçüoğlu,	Aralık	ayı	

Meclis	toplantısında	yaptığı	
açılış	ve	Başkanlık	sunuşlarında	
yeni	yıla	tatsız	başlandığını	
belirterek,	“Pençe-Kilit	Harekâtı	
bölgesinde	terör	örgütü	ile	
çıkan	ilk	çatışmada	dokuz	şehit,	
2023	yılını	kapatırken	de	12	
şehidimiz	vardı.	21	kahraman	
Mehmetçiğimize	Allah’tan	
rahmet,	ailelerine	ve	yakınlarına	
sabır	diliyorum.	Böylesine	acı	
bir	tablo	karşısında	şehitlerimiz	
için	yas	ilan	edilmesini	beklerdik.	

Ne	yazık	ki	tüm	milletin	ısrarına	
rağmen	gene	yapılmadı.	
Askerliği	paralı	hale	getirerek	
bunu	bir	iş	sözleşmesine	
dönüştürme	ve	şehitliğe	iş	
kazası	gibi	bir	yaklaşım	varsa	
bu	kabul	edilemez.	Üstelik	her	
bir	evladımız	sözleşmeli	de	
değil.	Geçmişte	birileri	için	yas	
ilan	edilip,	Mehmetçiğimize	
yapılmaması	şüphesiz	ki	
acımızı	daha	da	artırmıştır.	
Diğer	yandan	laik,	demokratik	
Türkiye	Cumhuriyeti	Devleti	
sınırları	içerisinde	üst	üste	önce	
Galata	Köprüsü’nde,	ardından	

Adliye	koridorlarında,	dün	de	
İstanbul	Arnavutköy’de	uzun	süre	
yürüyüş	halinde	‘şeriat	istiyoruz’	
sloganları	atıldı.	Bu	kalkışmaya	
normal	talepmiş	gibi	davranılıyor,	
güvenlik	güçleri	izlemekle	
yetiniyor,	savcılarımız	da	
kayıtsız	kalıyor	maalesef.	Ancak	
İstanbul’da	yürüyüş	yapmak	
isteyen	TOKİ	mağdurlarına	polis	
müdahale	ederek	izin	vermedi.	
Toplumu	bölmeye,	sistemi	
bozmaya	yönelik	yürüyüşleri	ve	
bu	söylemleri	de,	bu	anlayışı	da	
reddediyoruz.	Türkiye	laiktir,	laik	
kalacaktır”	dedi.

Gökçüoğlu’ndan Meclis temennileri

MECLİS
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Eğitim	ile	ilgili	iki	konuya	
değinmek	istediğini	ifade	
eden	Gökçüoğlu,	“Es	ki	adı	
Çıraklık	Eğitim	Merkezi	ve	kısa	
adı	MESEM	olan	Milli	Eğitim	
Bakanlığı	Mesleki	Eğitim	
Merkezleri	uygulamasına	ilişkin	
bazı	sıkıntılı	durumlar	ortaya	
çıkmaktadır.	İşletmede	çalışan	
ortaöğretim	mezunları	işletmede	
‘eğitim	biriminin’	olması	halinde	
okula	gitmeden	haftada	bir	gün	
eğitim	biriminde	derslerini	usta	
öğretici	ve	eğitici	personelle	
yapabilmekte.	Okulda	verilen	
eğitimin	işyerinde	verilmesi	
mümkün	olamaz.	14	yaşında	
cahil	denebilecek	çocukların	
algılaması	da	ona	göre	farklı.	
Ağır	makinelerde	çalışacak	
çocuklar	değildir	bunlar.	Bu	
durum	iş	kazalarına	da	açık	
bir	ortam	sunmaktadır.	Üzücü	
haberler	duyduğum	için	altını	
çizmek	istedim.	İşverenlerimiz	
bu	konuda	çok	dikkatli	olmalıdır.	
Eğitimsiz	bir	nesil	yetiştirmeye	
doğru	hızla	gidiyoruz.	Son	
günlerde	her	gün	medyaya	
yansıyan,	içimizi	acıtan	14-
15	yaşındaki	yavrularımızın	iş	
kazalarında	öldüğü	haberleri,	bu	
uygulamanın	yanlış	olduğunun	
kanıtıdır.	2023	Eylül	ayından	
bugüne	kadar	sekiz	öğrencimiz	
vefat	etmiştir.	10	yılda	671,	
son	22	yılda	da	907	çocuk	işçi	
hayatını	kaybetmiş	maalesef.	
Diğer	bir	konu	da,	yeni	atanan	
28	il	milli	eğitim	müdürünün	
imam	hatip	çıkışlı	olmasıdır.	
Biz,	nitelikli	eğitimden,	katma	
değer	yaratacak	sistemin	
oluşturulmasından	bahsederken,	
sadece	belli	bir	noktaya	eğilimin	
bizi	geriye	götüreceği	inancımı	
tekrarlamak	isterim.	İstanbul	ve	
Ankara	dahil	pilot	bazı	şehirlerde	
başlatılan	ilkokul	3’üncü	ve	
4’üncü	sınıf	öğrencilerinin	

ödevlerini	yapmaları	için	hafta	
sonu	camiye	götürülmesi,	
ardından	namaz	kıldırılması	
planlı,	programlı	adımların	
sadece	bir	parçasıdır”	diye	
konuştu.

Atatürk’ün	17	Aralık	1927	
tarihinde	yaptığı	konuşmasında	
dile	getirdiği	“Efendiler,	biz	
tekke	ve	zaviyeleri	din	düşmanı	
olduğumuz	için	değil,	bilakis	
bu	tip	yapılar	din	ve	devlet	
düşmanı	olduğu,	Selçuklu’yu,	
Osmanlı’yı	bu	yüzden	batırdığı	
için	yasakladık.	Çok	değil	
yüz	yıla	kalmadan	eğer	bu	
sözlerime	dikkat	etmezseniz	
göreceksiniz	ki;	bazı	kişiler,	bazı	
cemaatlerle	bir	araya	gelerek,	
bizlerin	din	düşmanı	olduğunu	
öne	sürecek,	sizlerin	oyunu	
alarak	başa	geçecek	ama	sıra	
devlet	bölüşmeye	geldiğinde	
birbirine	düşeceklerdir”	sözlerini	
hatırlatan	Gökçüoğlu,	“İnsan	
düşünüyor,	yaklaşık	100	yıl	
önce	bugünleri	nasıl	harfiyen	
ifade	etmiş.	Ülkemiz	üzerinde,	
Batılı	belirli	ülkeler	öncülüğünde	
eski	Sevr	hayallerini	içeren	bir	
projenin	adım	adım	artarak	
uygulanmakta	olduğunu,	milletçe	
yaşadıklarımız	ile	hissediyoruz.	
Daha	geç	olmadan	bu	oyunu	
bozmak,	bizlere	emanet	edilen	
Cumhuriyet	değerlerini	korumak	
ve	gelecek	nesillere	bırakmak	
sorumluluğu	ile	davranmak	
mecburiyetinde	olduğumuzun	
bilincine	varmamız	gerekiyor	
artık.	Ülkelerini,	Cumhuriyet	
değerlerini	korumak	için	çok	
sayıda	sanatçımız,	gazeteciler,	
profesörler,	yazarlar	ve	avukatlar	
ya	canlarını	verdiler	ya	da	
gelirlerinden	fedakarlık	ederek	
dik	duruşlarını	koruyorlar.	‘Bizler	
ne	yapıyoruz?’	diye	hepimizin	
düşünmesi	lazım”	ifadesini	
kullandı.

Gökçüoğlu,	“Diyebilirsiniz	ki,	
artık	uzaya	bile	çıkabiliyoruz.	
Uzaya	çıkan	ilk	Türk	astronotu	
olan	Alper	Gezeravcı’yı	ve	tüm	
mürettebatı	elbette	ki	tebrik	
ediyorum.	Space	X’in	roketi	ile	
55	milyon	dolarlık	bir	maliyete	
değer	bir	yolculuk	mu,	bunu	da	
sizlerin	takdirine	bırakıyorum.	
Sanki	fırlatma	roketini,	uzay	
istasyonunu	ve	tüm	sistemi	biz	
yapmışız	gibi	algı	yaratılmasına	
şaşmamak	elde	değil.	Parayı	
veren	herkes	o	yolculuğu	
yapabiliyor	artık,	bu	kadar	net”	
dedi.

Uzay	çalışmaları	için	yapılan	
harcamaların	yanı	sıra	bütçenin	
alarm	vermekte	olduğunu	
belirten	Gökçüoğlu,	“2023	yılı	
bütçe	giderleri	6,5	trilyon	lira	
iken	2024	bütçesinde	yüzde	
84	artışla	12,1	trilyon	lira;	2023	
yılı	bütçe	gelirleri	5,2	trilyon	lira	
iken	2024	bütçesinde	yüzde	
78	artışla	9,3	trilyon	lira	oldu.	
Bütçe	açığının	da	1,3	trilyon	
lira	iken	2024	yılında	2,7	trilyon	
lira	olması	öngörülüyor.	Vergi	
artışının	yüzde	85,	enflasyonun	
yüzde	36	hedeflendiği	bir	
ortamda	Maliye	Bakanımız	Sayın	
Mehmet	Şimşek	bir	açıklama	
yaptı	ve	‘2024	yılında	bütçeye	
tam	uyarsak,	2,7	trilyon	lira	açık	
vereceğiz’	dedi.	Bütçeye	tam	
uyulmazsa	belki	çok	daha	fazla	
açık	verilecek.	Peki	bu	açık	nasıl	
finanse	edilecek?	Vergi	olarak	
yine	vatandaşa	mı	güveniliyor,	
yoksa	yüksek	oranlı	faizlerle	
temin	edilecek	borca	mı?	Sadece	
bu	rakamlar	bile	2024	yılında	
bizi	neyin	beklediğini	açıkça	
göstermektedir”	diye	konuştu.

Enflasyon	muhasebesine	
konusunun	da	gündemde	yer	
aldığını	vurgulayan	Gökçüoğlu,	
“Anayasa	Mahkemesi’nin	16	Ocak	
2024	tarihli	Resmi	Gazete’de	

MECLİS



36 ŞUBAT 2024

yayımlanan	E.2023/105,	
K.2023/208	sayılı	kararı	ile	213	
sayılı	Vergi	Usul	Kanunu’nun	
geçici	33.	maddesinde	yer	
alan	ve	2021	yılı	için	enflasyon	
düzeltmesi	yapılmaması	
sonucunu	doğuran	‘2021’	ibaresi	
Anayasa’ya	aykırı	bulunarak	iptal	
edilmiştir.	Anayasa	Mahkemesi	
kararları	geriye	yürümediği	
için	kararın	sonuçlarından	
yalnız	beyannamesini	ihtirazi	
kayıtlı	olarak	verip	dava	açanlar	
yararlanacaktır.	Yıllarca	yüksek	
enflasyonun	vergisi	ödendi.	
Şimdide	yeni	sistem	ile	vergi	
alınmak	isteniyor.	Her	şartta	
devlete	vergi	vermek	gibi	bir	
yaklaşım	güdülüyor”	ifadesini	

kullandı.
Kadın	cinayetlerinin	sürmekte	

olduğuna	değinen	Gökçüoğlu,	
“Uzaya	bile	gidebildik,	ancak	
kadın	cinayetlerinde	bir	adım	
ilerleyemedik.	2023	yılında	
315,	2024’ün	daha	ilk	15	
gününde	de	15	kadın	cinayeti	
işlendi.	Ne	zamanki	bu	sayı	tekli	
basamaklara	iner,	o	zaman	uzaya	
gitmenin	bir	anlamı	olur”	dedi.

Konuşmasının	sonunda	Önceki	
Dönem	EBSO	Meclis	Başkanı	
Salih	Esen’in	hayatını	anlatan	
kitabın	yayınlandığını	ifade	eden	
ve	EİB’nin	düzenlediği	törende	
ödül	alan	sanayicileri	tebrik	
ederek	gazetecilerin	10	Ocak	
Çalışan	Gazeteciler	Günü’nü	de	

kutlayan	Gökçüoğlu,	“Salih	Esen	
Başkanımızı	‘Hayatım	Maraton	
-	Bir	Sanayicinin	Portresi’	
kitabı	için	çok	tebrik	ediyor,	
gençlerimize	ilham	olmasını	
temenni	ediyorum.	Okuyucusu	
bol	olsun.	Ege	İhracatçı	Birlikleri	
tarafından	yapılan	ve	benim	de	
ödül	takdim	ettiğim	‘İhracatın	
Yıldızları	Ödül	Töreni’nde	21	
kategoride	57	firmaya	61	ödül	
verildi.	Törende	ödül	alan	her	
bir	üyemizi	tebrik	ediyorum.	
Gazeteci	arkadaşlarımızın	10	
Ocak	Çalışan	Gazeteciler	Gününü	
gecikmeli	de	olsa	gönülden	
kutluyor,	Türkiye’nin	ağır	gündemi	
içerisinde	kolaylıklar	diliyorum”	
diye	konuştu.
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Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar,	EBSO	

Meclisi’nin	Ocak	ayı	toplantısında	
yaptığı	konuşmasının	başında,	
Pençe-Kilit	Operasyonu	sırasında	
şehit	olan	askerlerimize	Allah’tan	
rahmet,	ailelerine	ve	ülkemize	
baş	sağlığı	diledi.	Türkiye’nin	terör	
sorununu	çözmesi	için	ne	gereki-
yorsa	yapılması	gerektiğini	ifade	
eden	Yorgancılar,	“Şahıs	olarak	
ne	yapabiliriz	bilemiyorum,	ama	
‘şunu	yap’	deseler	yapacağım.	

Yeter	ki	bu	vatanın	üstünden	bu	
terör	belası	kalksın.	Benimle	aynı	
düşüncede	olan	birçok	arkadaşı-
mın	olduğunu	da	biliyorum.	Bizim	
memlekette	camide	hoca	mı	
bıçaklanırdı?	Kilisede	adam	mı	öl-
dürülüyordu?	Bir	önceki	Mecliste	
‘Ne	oldu	bize’	başlığı	ile	bir	sunum	
yaptım.	400’e	yakın	kadın	cina-
yeti,	futbol	maçlarında	uçuşan	
tekmeler,	yumruklanan	hakemler...	
Biz	böyle	değildik.	Konuları	iyi	ayırt	
etmek	lazım.	Bizden	başka	hiçbir	
ülkede	bu	kadar	terör	saldırısının	

olduğunu	duymuyorum,	bilmiyo-
rum.	Tabii	ki	Ortadoğu’da	belirli	
bazı	ülkelerde	var,	Irak	var,	Suriye	
var,	İran	var.	Ama	orası	Ortadoğu.	
Onun	dışındaki	ülkelerde	İslam	
karşıtı	olarak	niteleyebileceğimiz	
bir	kesim	söz	konusu.	İsveç	ağır-
lıklı	olarak	Kur’an-ı	Kerim’i	yakma	
olaylarını	yaşadık.	İnşallah	bunlar	
da	son	bulur.	Çünkü	bir	olaylar	
birbirini	kışkırtıyor	ve	iş	bu	hale	
geliyor.	İsveç	NATO’ya	girdi,	Kana-
da	askeri	ürünlerin	Türkiye’ye	satı-
şının	önünü	açtı,	Amerika	Birleşik	

Yorgancılar: “Katma değerli üretim için 
katma değerli eğitim gerekiyor”

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, “Ülkemiz daha iyi noktalara gidecekse bu, 
katma değerli üretimle olacak. Ancak katma değerli üretim yapmak istiyorsanız önce katma 
değerli eğitiminizin olması lazım. Bu da nitelikli meslek liseleridir, ilkokuldaki kodlama eğitimidir, 
teorik ve pratiğin birlikte uygulandığı eğitim sistemidir. Bunlar olmadığı müddetçe bizim katma 

değerli üretim yapabilme imkanımız yok” dedi.
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Devletleri	F-16’larla	ilgili	satışın	
önünü	açtı,	ama	F-35’lerle	ilgili	bir	
şey	yok.	Hangisi	iyi	F-16’nın	önünü	
açması	mı,	F-35	satması	mı?	
Burada	geçmişte	bir	şey	söyledim;	
ülkelerin	birbirleriyle	olan	ilişkileri	
askeri,	siyasi	ve	ekonomik	unsurla-
ra	dayanır.	Askeri	boyutta	anlaşma	
oldu	ve	İsveç’i	NATO’ya	aldık.	He-
men	yasaklı	ürünlerin	satışı	açıldı.	
Sonra	siyaset	boyutunda	diyalog	
başladı.	Şimdi	de	sıra	ekonomide”	
dedi.

“Bütün insanlığa 
yönelik bir saldırı”
İstanbul’daki	bir	kilisede	

yaşanan	cinayet	olayına	değinen	
Yorgancılar,	“Herkesin	bildiği	ve	il-
gilendiği	gibi,	bir	Katolik	kilisesinde	
iki	kişi	elini	kolunu	sallaya	sallaya	
içeri	girip	cinayet	işliyor	ve	gayet	
rahat	çıkıp	gidiyor.	Bu	adamlar	
nasıl	bu	kadar	rahat	oraya	geliyor?	
Bugün	o	kilisede	olan,	yarın	camide	
mi	olacak?	Yapılan	her	saldırı,	dini,	
dili,	ırkı	ne	olursa	olsun	insanlığa	
yapılmış	oluyor”	diye	konuştu.

“Liderlik budur”
Meclis	toplantısının	öncesinde	

“Cumhuriyetin	100’üncü	Yılında	
Sanayileşme	Öyküsü”	sergisini	
gezdiğini	dile	getiren	Yorgancı-
lar,	“Sergideki	fotoğraflara	durup	
durup	baktım	ve	‘Şu	Atatürk	ne	
büyük	bir	lidermiş’	dedim.	İlk	demir	
çelik	fabrikası	orada,	Nazilli	Basma	
Fabrikası	orada,	şeker	fabrikaları	
orada,	kağıt	fabrikası	orada...	Bun-
ların	hepsi	temeli	atılarak	6-7	yılda	
üretime	geçmiş	eserler	ve	hepsi	
yerli.	İşte	liderlik	budur,	bakış	açısı	
budur.	Bizim	de	elimizden	geldi-
ğince	bunları	çoğaltmamız	lazım”	
ifadesini	kullandı.

“Katma değerli üretim için 
katma değerli eğitim”
Meclis	toplantısında	Yem	

ve	Diğer	Gıda	Maddeleri	Sanayi	
Meslek	Komitesi	ile	Özel	Amaçlı	
Makine	Sanayi	Meslek	Komitesinin	
sunumlarını	dinlediklerini	belirten	
Yorgancılar,	“Her	iki	komitemizin	
çok	güzel	açıklamalarını	dinle-
dik,	iki	komitemize	de	teşekkür	
ediyorum.	Her	iki	sektörümüz	de	
ülkemizde	katma	değeri	en	yüksek	
sektörlerin	başında	geliyor.	İşin	
en	güzel	tarafı	da	artık	dünyada	
rekabet	edilebilir	kalitede	makine-
ler	yapan	bir	sektör	sahibi	olduk.	
Bu,	daha	da	iyi	noktaya	gidecek	ve	
katma	değerli	üretimle	olacak.	An-
cak	katma	değerli	üretim	yapmak	
istiyorsanız	önce	katma	değerli	
eğitiminizin	olması	lazım.	Bu	da	
nitelikli	meslek	liseleridir,	ilkokul-
daki	kodlama	eğitimidir,	teorik	ve	
pratiğin	birlikte	uygulandığı	eğitim	
sistemidir.	Bunlar	olmadığı	müd-
detçe	bizim	katma	değerli	üretim	
yapabilme	imkanımız	yok”	dedi.

“İhracatçı fiyat 
tutturamıyor”
Kasım	ayında	‘Doğudan	Batıya	

alternatif	ulaşım	yolu’	olarak	ifade	
ettiği	konuya	değinen	Yorgancı-
lar,	“O	zaman	söylemiştim,	şimdi	
Kızıldeniz’e	açılan	Süveyş	Kanalı	
kapandı.	Normalde	20-25	günde	
gelen	konteyner	gemileri	35	günde	
geliyor	ve	yakılan	mazot	yaklaşık	
yüzde	30’e	yakın	arttı.	Bu	mali-
yet	artışıyla	Uzakdoğu’dan	gelen	
gemiler	için	konteyner	fiyatlarının	
üzerine	3-5	bin	Euro	arasında	
değişen	farklar	geldi.	Kasım’da	bu	
yoktu	ve	ben	olabilir	diye	söyledim,	
bugün	çıktı.	Ama	çıkacağı	belliydi.	
Uluslararası	bir	kuruluş	2024	yılın-
da	‘küresel	ekonomide	senkronize	
olmayan	yavaşlama’	başlığıyla	bir	
açıklama	yaptı.	Tarihi	bir	gevşe-
me	döngüsü,	mali	para	politikası	
kopukluğu,	iş	gücü	piyasalarının	
direnci,	artan	borç	çevirme	zorluk-
ları,	yoğun	seçim	takvimi,	jeopolitik	

belirsizliğin	hakim	olması,	Hindis-
tan’ın	odak	noktası	haline	gelmesi,	
korumacılığın	artmaya	devam	
etmesi,	yeşil	üretime	geçişte	frene	
basılması	gibi	on	tane	başlık	var.	
Bu	başlıkların	içinde	bizi	ilgilendir-
meyen	hiçbir	madde	yok.	Avrupa	
Birliği’nde	PMI	endeksleri	düşüyor.	
Oraya	en	çok	ihracatı	kim	yapıyor?	
Biz.	Orada	yavaşlama	olursa,	talep	
azalması	devam	ederse	karlılık	
olmayacak.	Bugünkü	kurla	fiyat	
tutturulamıyor.	Sayın	Maliye	Baka-
nımız	geçen	hafta	kurun	ihracatla	
bir	ilişkisi	yoktur	anlamına	gelen	
bir	açıklama	yaptı.	Kurun	ihracatla	
birlikteliğini	ayrı	düşünmek	söz	
konusu	değil.	Kur	aşağıda	kalır-
sa	artan	maliyetle	yurt	dışındaki	
alıcıya	fiyatı	nasıl	tutturacağız?	Bu	
hepimizi	ilgilendiren	bir	konu”	diye	
konuştu.

Hindistan’ın yükselişi
Yaşanan	süreçte	en	önemli	

konulardan	birinin	de	dünyadaki	
yoğun	seçim	takvimi	olduğunu	
vurgulayan	Yorgancılar,	“Birçok	
ülkede	seçim	yaşanıyor	ve	yaşana-
cak.	Bu	seçimlerin	neredeyse	ta-
mamında	aşırı	sağcıların	seçimleri	
ya	kazandığı	ya	da	kazanmalarının	
beklendiği	gerçeği	var.	Ülkeler	ken-
di	ekonomilerinin	geleceğini	ayakta	
tutabilmek	açısından	korumacılığa	
devam	ediyorlar.	Olması	gereken	
de	bu,	çünkü	önce	can,	sonra	ca-
nan.	Burada	en	çok	dikkat	etmemiz	
gereken	ülkelerin	başında	Hindis-
tan	geliyor.	Yakın	geçmişte	küresel	
ticaretin	odak	noktası	Çin’di,	ama	
bugün	Hindistan’ın	büyümesi	Çin’i	
geçti.	O	açıdan	Hindistan	pazarı	
yatırım	açısından,	orada	üretmek	
açısından,	ürettirmek	açısından	
son	derece	avantajlı	ve	önü	açık	
bir	konumda.	Bu	bakımdan	Hin-
distan’ı	çok	iyi	değerlendirmenizi,	
yakın	incelemeye	almanızı	tavsiye	
ediyorum”	ifadesini	kullandı.
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Küresel riskler ve 
Türkiye
Davos’ta	düzenlenen	

Dünya	Ekonomik	Foru-
munda	alınan	kararların	
yakın	gelecekteki	küresel	
politikaların	belirleyicisi	
olduğunu	dile	getiren	
Yorgancılar,	“Davos’ta	bu	
sene	Türkiye’den	benim	
gözüme	kimse	çarpma-
dı.	Burada	ortaya	konan	
küresel	risklerde	ilk	sırayı,	
geçen	sene	listede	olma-
yan	‘yanlış	bilgi	ve	dezen-
formasyon’	aldı.	Teknoloji	
ve	sosyal	medyanın	geliş-
mesiyle	birlikte	benzer	bir	
tecrübeyi	biz	de	seçim-
lerde	yaşamıştık.	Sosyal	
medyada	artık	neyin	ne	olduğunu	
karıştırıyoruz.	Bunun	yanında	10	
yıl	içinde	en	çok	gerçekleşmesi	
beklenen	risklerde	çevre	olayları	
ve	teknolojinin	yaratacağı	sorunlar	
var.	Ekstrem	hava	olayları,	doğal	
dengede	kritik	değişiklik,	biyoçeşit-
lilik	kaybı,	doğal	kaynaklarda	kıtlık,	
yapay	zekayla	ilgili	olumsuzluklar,	
zorunlu	göçmenlik,	siber	güvenlik	
ve	toplumsal	kutuplaşma	olarak	
bu	riskler	devam	ediyor.	Sanayici	
arkadaşlarımız	Las	Vefas’taki	CES	
fuarına	gittiler,	havaların	eksi	20-
25	derece	olmasından	dolayı	akülü	
arabaların	hiçbiri	çalışmıyor,	hepsi	
parkta.	Bunun	çözümü	bulunabil-
miş	mi?	Hayır.	Ama	tercih	ediliyor	
mu?	Evet.	Akülü	veya	elektrikli	
olması	konusunda	da	bir	araştırma	
yaptıracağım.	Bizim	ülkemizdeki	
risklere	baktığımızda,	ekonomi	
yönetiminde	olası	bir	değişiklik	öne	
çıkıyor.	Örneğin	dezenformasyon	
ile	entegre	ederek	söyleyeyim,	
Merkez	Bankası	Başkanımız	para	
görüşmeleri	için	iki	haftaya	yakın	
Amerika’da	kaldı	ve	hemen	yurt	
içinde	farklı	farklı	yaklaşımlar	çıktı	
ortaya.	Olayı	farklı	boyutlara	geti-

rebiliyorsunuz,	diyelim	ki	Merkez	
Bankası	Başkanı	görevden	gitti,	
ne	olur?	Zarar	ekonomiye	olacak.	
Devam	edersek,	artan	jeopolitik	
risklerin	yaratacağı	askeri,	siyasi	
ve	ekonomik	sorunlar	söz	konusu.	
Enflasyonla	mücadelenin	yarım	
kalması	riski	ve	doğal	afetler	var.	
Yabancı	yatırımcıların	çekincele-
rini	artıran	hukuki	kararlar	var.	En	
önemlisi	de	bu	maalesef,	çünkü	
hukuk	kararları	her	şeyin	başında	
geliyor.	Artan	gelir	dengesizliği,	
yoksullaşmanın	toplam	konuları	
tetiklemesi	var.	Borcu	olan,	nakit	
dengesi	bozulan	KOBİ’lerin	neden	
olacağı	sorunlar	var.	Kapanmaları	
beraberinde	getirmese	de	yeni	
salgın	riskleri	var.	İstihdam	piya-
sasındaki	arz-talep	dengesizliği,	
beyin	göçü	ve	mülteci	göçmen	po-
litikasının	getirmiş	olduğu	sıkıntılar	
var”	dedi.

Rusya’dan	gelen	ihracat	
ödemeleriyle	ilgili	sıkıntılara	da	
değinen	Yorgancılar,	“Bunu	ya-
şayan	sanayicilerimizin	olduğunu	
biliyorum.	Bu	durum,	Amerika	
Birleşik	Devletleri	Dışişleri	Bakanı-
nın	ülkemizi	ziyaretinden	sonra	bu	
konudaki	sıkıştırmaların	arttırılma-
sıyla	çıktı.	Bu	noktada	ihracatınızı	

mümkün	olduğu	kadar	devlet	ban-
kasından	yapmanızı	öneriyorum.	
Orada	konunun	çözümü	daha	kolay	
ve	rahat	oluyor”	diye	konuştu.

Sanayicilerin öngörüleri
EBSO’nun	üyeleri	nezdin-

de	yaptığı	anketin	sonuçlarının,	
Davos’a	katılanların	söyledikleri	ile	
örtüştüğünü	belirten	Yorgancılar,	
“Firmaların	yüzde	40’ı	iç	pazarda	
siparişlerinin	değişmediğini,	yüzde	
32’si	farklı	oranlarda	arttığını,	
sadece	yüzde	28’i	siparişlerin	azal-
dığını	ifade	etmiş.	Firmaların	yüzde	
3’ünün	dış	pazarda	siparişi	değiş-
mezken	34’ünde	azalma,	30’unda	
da	artış	gerçekleşmiş.	2023	yılında	
üretimdeki	küresel	yavaşlamadan	
nasıl	etkilendiniz	diye	sormuşuz;	
bu	soruya	üyelerimizin	yüzde	
45’i	üretimlerinin	azaldığını,	31’i	
değişmediğini,	24’ü	de	arttığını	be-
lirterek	yanıt	vermiş.	Yani	küresel	
yavaşlamayı	üyelerimiz	neredeyse	
yarısı	hissetmiş	durumda.	2024	
yılıyla	ilgili	üyelerimiz	aynı	Davos’un	
baş	ekonomistleri	gibi	olduk-
ça	kötümser	yanıtlar	vermişler.	
Firmaların	yüzde	46’sı	2024’ün	ilk	
yarısında	içeride	ekonominin	kötü	
gitmeye	devam	edeceğini,	yüzde	
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35’i	daha	da	kötü	olacağını	düşü-
nüyor.	İyileşme	umudu	taşıyanların	
oranı	yüzde	19.	Şimdi	tabii	ki	biz	
enflasyonla	mücadele	edeceksek	
ki	olması	gereken	de	bu,	mutla-
ka	ve	mutlaka	içerideki	kısılmayı	
sağlamamız	gerekiyor.	Çünkü	bol	
parayla,	bol	harcamayla	bu	ülkede	
enflasyon	düşmez,	iki	kere	iki	dört.	
Enflasyonu	düşüreceksek	ke-
merleri	sıkacağız,	başka	yolu	yok”	
ifadesini	kullandı.

Bütün	sanayicilerin	ortak	
konularından	birinin	de	personel	
ücretleri	olduğunu	dile	getiren	Yor-
gancılar,	“Herkes	yeni	yıl	zamlarını	
yapacak.	Yapılacak	olan	bu	zamlar-
da	Haziran’da	yapılan	ara	zammın	
herkes	tarafından	değerlendiril-
mediğini	gördüm.	Bugün	yapılacak	
olan	zam	oranlarının	2024	yılının	
gerçek	maliyetlerini	nasıl	artıraca-
ğını,	Ocak	mizanları	çıktığı	zaman	
herkesin	çok	daha	iyi	göreceğini	
tahmin	ediyorum.	Dövizle	ilgili	
olarak	üyelerimizin	yarısı	Dolar-TL	
kurunun	40’ın	üstüne	çıkacağı	ön-
görüsünde	bulunmuş.	Yüzde	43’ü	
de	yılsonu	enflasyonunun	yüzde	
60	ve	üzeri	olacağını	düşünüyor.	
Orta	vadeli	olarak	açıklanan	enf-
lasyon	beklentisi	yüzde	33’tü.	Biz	
eğer	bu	sene	yüzde	60	oranında	
bir	enflasyonu	gerçekleştirirsek,	
2024’ün	2023’ten	hiçbir	farkı	
kalmıyor.	O	açıdan	ben	enflasyo-
nun	bu	yıl	mutlaka	aşağıya	doğru	
gideceğini	tahmin	ediyorum”	dedi.

Ticaret	Bakanlığı	tarafından	
her	yıl	revize	edilen	hedef	ülkeler	
listesinde	bazı	değişiklikler	yapıl-
dığını	hatırlatan	Yorgancılar,	“Irak,	
İsrail,	Mozambik,	Kongo	Demok-
ratik	Cumhuriyeti	ve	Sudan	hedef	
ülkeler	konumundan	çıkartıldı.	
Bunun	yerine	yeşil	olarak	gördü-
ğünüz	Bangladeş,	Bahreyn,	Bosna	
Hersek,	Cezayir,	Çekya,	Portekiz,	
Tunus,	Umman	ve	Ürdün	ilave	
edildi”	diye	konuştu.

Yeşil Sanayi Projesi
Dünya	Bankası’nın	Türkiye	

Yeşil	Sanayi	Projesi’ne	450	milyon	
dolar	finansman	desteği	sağladı-
ğını	dile	getiren	Yorgancılar,	“Bu	
finansman,	Sanayi	ve	Teknoloji	
Bakanlığının	emrine	geldi.	Bakanlık	
bunun	koordinasyonunu	sağlı-
yor.	TEYDEB,	TÜBİTAK	ve	KOSGEB	
olarak	üç	kanaldan	bunu	dağıta-
caklar.	İstanbul	Sanayi	Odası’nda	
benim	de	konuşmacı	olduğum	
çevrimiçi	bir	toplantı	yapıldı	ve	
800-850	kişi	katıldı.	Ardından	
TOBB’un	aynı	konudaki	çevrimiçi	
toplantısına	1100	kişi	katıldı.	Biz	
de	bu	konuda	bir	toplantı	yaptık	ve	
buna	ise	112	kişi	katılmış.	Değerli	
arkadaşlar,	bu	proje	kapsamında	
yeşil	dönüşüm	için	KOBİ’lere	250	
milyon	dolar,		KOBİ	dışında	kalan	
firmalara	da	200	milyon	dolar	hibe	
veriliyor.	Yüzde	20’sini	öde,	üstü	
senin	deniyor.	Anadolu’daki	bütün	
firmalarımız	tek	tek	gidip	yerinde	
tespit	yapıp	bunu	kullanıyorlar.	
Para	yok	demeyin,	konuştuğumuz	
zaman	çözüyoruz.	Bu	projeden	ya-
rarlanmanızı	öneriyorum”	ifadesini	
kullandı.

Yorgancılar,	AFAD’ın	kullandığı	
ekipmanın	yerli	olanaklarla	üre-
tilmesine	yönelik	olarak	başlattığı	
programa	ev	sahipliği	yapan	ve	
Atatürk	Organize	Sanayi	Bölge-
si	Yönetim	Kurulu	Başkanı	Cenk	
Karace’ye	de	teşekkür	etti	ve	söz	
konusu	programa	katılımın	bekle-
nenden	az	olduğunu	belirterek	sa-
nayicileri	bu	tür	organizasyonlarda	
daha	fazla	bulunmaya	çağırdı.

Yorgancılar,	EBSO’nun	AB	pro-
jesi	kapsamında	aldığı	destek	ile	
Çınarlı	Mesleki	ve	Teknik	Anadolu	
Lisesinde	hayata	geçirdiği	Sektörel	
Mükemmeliyet	Merkezi’ni	tanıtan	
filmi	de	Meclis	Üyelerine	sundu	ve	
Eurochambres	bünyesinde	ben-
zer	projelere	finansman	sağlayan	
ekibin	üyesi	olan,	Türkiye-AB	İş	

Diyaloğu	Projesi	Direktörü	Ersöz’ü	
Meclis’e	tanıtarak	benzer	projelerin	
süreceğini	ifade	etti.

Yorgancılar konuları 
değerlendirdi
EBSO	Meclis	Üyesi	sanayici-

lerin	gündeme	getirdiği	konuları	
da	değerlendiren	Yönetim	Kurulu	
Başkanı	Ender	Yorgancılar,	Musta-
fa	Karabağlı’nın	gündeme	getirdiği	
konuya	ilişkin	olarak	“Pillerin	do-
luluk	kontrolü	ihtisas	gümrüğünde	
yapılabilir	durumda.	Bunu	Sayın	
Bakana	ileteceğim”	dedi.	Ali	Kara	
gündeme	getirdiği	eğitim	konu-
suna	ilişkin	Yorgancılar,	“Eğitim	
konusunu	kürsüde	yüzlerce	kez	
dile	getirdim.	Bugün	de	konuştum,	
hatta	katma	değerli	eğitimden	söz	
ettim.	Katma	değerli	üretim	için	
katma	değerli	eğitim	yapmamız	
gerekiyor”	diye	konuştu.	Haluk	Tez-
can’ın	gündeme	getirdiği	konuya	
ilişkin	Yorgancılar,	“Yola	bir	kere	
çıkan	üründe	böyle	bir	uygulama	
olmaz.	Burada	devletin	yapacağı	
bir	şey	var;	yola	çıkmış,	Güm-
rük	Çıkış	Beyannamesi	kesilmiş,	
yüklenmiş,	konşimentosu	kesilmiş	
ürünler,	sevkiyatlar	hariçtir	diye-
cek.	Veya	bir	tarih	belirlenecek	ve	o	
tarihten	itibaren	uygulama	geçerli	
olacak”	ifadesini	kullandı.

Yönetimin ibrası
EBSO	Meclisi	gündeminin	

“2023	yılı	Yönetim	Kurulunun	İbra-
sı”	maddesi	kapsamında	EBSO	Yö-
netim	Kurulu	oybirliği	ile	ibra	edildi.	
Konuyla	ilgili	söz	alan	Yönetim	
Kurulu	Başkanı	Ender	Yorgancılar,	
“Çok	değerli	Meclis	Üyesi	arka-
daşlarıma,	Bütçe	Komisyonunda	
bulunan	değerli	arkadaşlarıma	çok	
teşekkür	ediyorum.	Onların	sürekli	
olarak	kontrolleri,	anlaşılmayan	
konularla	ilgili	sorulara	bizim	verdi-
ğimiz	cevaplar	ve	yanıtlarla	uyum	
içinde	buraya	geldik”	diye	konuştu.
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Nedim Anbar
EBSO Çevre Ödülleri
EBSO	Meclis	Üyesi	Nedim	
Anbar,	finansmana	erişim	
konusunda	sorunlar	
yaşanan	bir	dönemde	
sanayicilerin	Yeşil	
Dönüşüm	Projesi	gibi	hibe	
kaynaklara	daha	fazla	ilgi	
göstermesini	beklediğini	
söyledi.	Anbar,	sanayicileri	

EBSO’nun	Çevre	Ödüllerine	başvurmaya	çağırdı	ve	
güncel	uluslararası	ilişkiler	ve	Türkiye’ye	etkileri	
konusunda	değerlendirmelerini	paylaştı.

Murat Kurtalan
EYT ve ÇEDES projesi
EBSO	Meclis	Üyesi	Murat	
Kurtalan,	15	yılı	ve	3.600	
günü	dolduran	çalışanların	
kıdem	tazminatlarını	
alabilmelerine	olanak	
sağlayan	düzenleme	
ile	EYT	düzenlemesinin	
uygulanması	sırasında	
işletmelerde	oluşan	

durumlar	konusunda	örnekler	verdi	ve	Milli	
Eğitim	Bakanlığı’nın	ÇEDES	projesi	hakkında	
değerlendirmelerde	bulundu.

Mustafa Karabağlı
Elektrikli araçlar ve 
gümrük mevzuatı
EBSO	Meclis	Üyesi	Mustafa	
Karabağlı,	son	dönemde	
yaygınlaşan	elektrikli	ve	
hibrit	araçlar	konusunda	
bilgiler	paylaştı	ve	özellikle	
tam	elektrikle	araç	üretimi	
konusunda	sanayiciler	
olarak	üretim	ve	tedarik	

süreçlerinin	mutlaka	içinde	olunması	gerektiğini	
ifade	etti.	Karabağlı	ayrıca	boş	baskılı	devrelerin	
gümrük	mevzuatına	alınmasının	doğru	olmadığını	
belirti	ve	dolu	baskılı	devrelerin	boş	baskılı	devre	
şeklinde	gümrüğe	sokulmasının	yarattığı	sıkıntılara	
dikkat	çekti.

Ali Kara
İkinci el makine ithalatı
EBSO	Meclis	Üyesi	Ali	Kara,	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Ender	Yorgancılar’ın	
Ebsohaber	Ocak	sayısında	
ifade	ettiği	“Kalkınmanın	
reçetesi	üretim,	verimlilik	
ve	eğitim”	görüşünün	
çok	isabetli	olduğunu	
belirterek	halen	

yurtdışından	ikinci	el	makine	getirmenin	çok	kolay	
olduğunu,	bunun	da	ülkeyi	bir	makine	mezarlığına	
çevirdiğini	ve	yerli	üretimi	teşvik	edici	bir	durum	
olmadığını	ifade	etti.

Haluk Tezcan
Dahilde İşeme Rejimi 
kapsamında buğday 
ithalatı
EBSO	Meclis	Üyesi	Haluk	
Tezcan,	Dahilde	İşleme	
Rejimi	kapmasında	
hammadde	olarak	
Rusya’dan	ithal	edilen	bir	
parti	buğdayın,	gemi	yola	
çıktıktan	sonra	yaşanan	

bürokratik	bir	durum	nedeniyle	İzmir	yerine	Gemlik	
limanına	indirildiğini	ve	İzmirli	un	sanayicilerinin	
ciddi	bir	lojistik	maliyetinin	altına	girmek	durumunda	
kaldıklarını	söyledi.	Tezcan,	İzmirli	sanayicilerin	
rekabet	anlamında	geri	kalmaması	adına	Yönetim	
Kurulundan	konuyla	ilgili	destek	istedi.

Cenk Karace
İAOSB genişleme projesi
EBSO	Meclis	Üyesi	Cenk	
Karace,	Atatürk	Organize	
Sanayi	Bölgesi’nin	
genişleme	alanıyla	ilgili	
hazırlanan	videoyu	Meclis	
Üyeleriyle	paylaştı	ve	söz	
konusu	projenin	EBSO’nun	
desteğiyle	hayata	geçmesi	
durumunda,	EBSO	

Business	Center’ın	yapımına	ilişkin	maliyeti	İAOSB	
olarak	karşılayacaklarını	söyledi.

SANAYİCİNİN GÜNDEMİ ÜRETİM
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EBSO	Meclisi	Ocak	ayı	
toplantısının	EBSO	Hizmet	
Binaları	hakkındaki	

maddesi	kapsamında	EBSO	
Yönetim	Kurulu	Haydar	İnaç,	
projelendirilmiş	olan	EBSO	
Business	Center	hakkında	
Meclis	Üyelerini	bilgilendirici	bir	
sunum	gerçekleştirdi.

İnaç,	“20	Aralık	2023’te	
yapılan	EBSO	Business	Center	
binamızla	ilgili	ihalede	maalesef	
beklentimizin	çok	üzerinde	
fiyatlar	geldi.	Bu	rakamlar,	
bizim	yaptığımız	keşfin	yaklaşık	
yüzde	40	üzerindedir.	Yönetim	
Kurulu	olarak	bu	ihaleyi	iptal	
etme	kararı	aldık	ve	binanın	
yapımını	kalem-kalem	Yönetim	
Kurulu	bünyesinde	oluşturulan	
ve	EBSO	bünyesinde	var	olan	
Satınalma	ve	Bina	Yapım	
Komitesiyle	birlikte	emanet	
usulü	gerçekleştirme	kararı	
aldık.	Bu	kapsamda	projenin	
bitimine	kadar	istihdam	
edilmek	şartıyla,	kontrollük	
yapılabilmesi	için	tecrübeli	
bir	inşaat	mühendisini	EBSO	
bünyesinde	geçici	sözleşmeli	
olarak	işe	başlattık.	Önümüzdeki	
dönemlerde	ihtiyacımız	oluştuğu	
zaman	bir	elektrik	mühendisi	
ve	bir	makine	mühendisini	
de	geçici	süreli	sözleşmeli	
olarak	bünyemize	alacağız.	
Bunlar	bizim	kadromuzda	
sürekli	istihdam	edeceğimiz	
mühendisler	olmayacak,	iş	
süresince	çalıştıracağımız	
sözleşmeli	mühendisler	olacak.	
Belediyeden	ruhsat	alabilmemiz	
için	bir	müteahhit	olması	
gerekiyor	ve	bu	konuda	benim	
ismimi	göreceksiniz.	Benim	
aslında	orada	bir	müteahhitlik	
ilişkim	olmayacak,	bu	durum	

ruhsat	için	gerekiyor.	Parasal	
hiçbir	ilişkimiz	olmayacak.	
Ruhsat	ve	iskan	ruhsatı	için	
ödenecek	tutar,	doğrudan	
doğruya	EBSO	Vakfı’na	
aktarılacak.	Ruhsat	alınabilmesi	
için	bir	müteahhittin	olması	şart,	
bu	nedenle	böyle	bir	sözleşme	
yapma	zorunluluğunda	kaldık.	
Satınalma	Komitesi	ve	Bina	
Yapım	Komitesi	olarak	bu	işi	
Yönetim	Kurulumuz	kontrolünde	
birlikte	yapıp	bitireceğiz”	dedi.

EBSO	Meclis	Üyesi	Hakkı	
Attaroğlu	da	gündem	maddesi	
kapsamında	EBSO	Binalarını	
İzleme	ve	Bilgilendirme	
Meclis	İhtisas	Komisyonu’nun	
incelemeleri	hakkında	Meclis	
Üyelerini	bilgilendirdi.	Attaroğlu,	
“25	Ocak	2023	tarihinde	
Komisyon	olarak	İAOSB	
Başkanımız	Cenk	Karace’nin	
de	katılımıyla	bir	toplantı	
gerçekleştirdik.	Toplantıda	
Yönetim	Kurulu	üyemiz	Haydar	
İnaç’tan	bilgi	aldık.	Bizim	
komisyon	olarak	bakış	açımız,	
Yönetim	Kurulu’nun		icraatına	
prensip	olarak	karışmama	
yönündedir.	Ben	kendi	adıma	
yönetimin	verdiği	kararın	

arkasında	duruyorum	ve	
komisyonumuzda	da	bu	iş	pozitif	
olarak	değerlendirildi.	Kafamızda	
soru	işareti	olan	konulara	
rağmen	bir	an	evvel	binamızın	
yapılması	adına	yönetimin	
aldığı	bu	karara	prensip	olarak	
destek	veriyoruz.	Konuyla	ilgili	
Yönetim	Kurulumuz	tarafından	
bilgilendirildik,	bunu	ifade	
etmek	isterim.	İAOSB’de	yapımı	
süren	EBSO	hizmet	binasıyla	
ilgili	Bölge	Müdürü	Sayın	Doğan	
Hüner,	çelik	konstrüksiyon	
imalatının	yüzde	90’ının	fabrika	
imalatının	tamamlandığı,	yüzde	
40’ının	montajının	yapıldığı,	
yüzde	20’sinin	fabrikada,	
yüzde	30’unun	sahada	montajı	
beklediği	bilgisini	vermiştir.	
Şantiyede	yapmış	olduğumuz	
incelemede	işlerin	tekniğine	
uygun	ve	hızla	ilerlediği	
heyetimizce	görülmüştür.	
Şantiye	şefi	tarafından	işin	
30	Ağustos	2024	tarihinde	
bitirileceği	ifade	edilmiştir.	
Yine	EBSO	Yönetim	Kurulu	
tarafından	binanın	iç	tasarımıyla	
ilgili	çalışmalar	başlatılmıştır.	
Burada	ifade	edeceğim	hususlar	
bunlardır”	diye	konuştu.

EBSO Hizmet Binaları Maddesi

HaydarHaydar
İnaçİnaç

HakkıHakkı
AttaroğluAttaroğlu
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Kalpaklıoğlu: “6,5 milyar 
dolarlık yem hammaddesi 
ithalatı yapıyoruz”

EBSO	11’inci	Grup	Yem	
ve	Diğer	Gıda	Maddeleri	
Sanayi	Meslek	Komitesi	Üyesi	
Nedim	Kalpaklıoğlu,	komitesi	
bünyesinde11	alt	sektörün	
bulunduğu	bunların	ikisinin	
önem	arz	ettiğini	belirterek	
“Bunlardan	biri	yem	sanayi,	
diğeri	de	arıcılık	ve	bal	üretimidir.	
Karma	yem	sanayi	çevreyi	korur,	
bitkisel	üretimde	devamlılığı	
sağlar,	üreticileri	eğitir,	verimliliği	
artırır	ve	hayvancılığı	destekler.	
Üretimde	toplam	188	milyon	ton	
ile	Çin	ilk	sıradadır	ve	onu	177	
milyon	ton	ile	ABD	takip	ediyor.	
Biz	Türkiye	olarak	28	milyon	
ton	ile	dünyada	yedinciyiz,	ama	
Avrupa	Birliği	ülkeleri	içinde	
birinci	sıradayız.	Üretimimizin	
10,6	milyon	tonunu	kanatlı	
yemler,	15	milyon	tonunu	büyük	
ve	küçükbaş	yemler,	1,5	milyon	
tonunu	da	diğerleri	oluşturuyor.	
Burada	tabi	ki	en	büyük	sektör	
büyük	ve	küçükbaş	yemler	
sektörüdür.	Ülkemizde	yüzde	
80’i	küçük	kapasiteli	olmak	
üzere	toplam	560	tane	yem	
fabrikası	var.	Fakat	çoğunluğu	
küçük	olduğu	için	çok	rantabl	
çalışmıyorlar.	Sektörün	yıllık	
cirosu	toplam	11,5	milyar	
dolardır.	Konularımızın	
başında	iklim	değişikliği,	kıt	
kaynaklar,	atıklar,	uluslararası	
anlaşmazlıklar,	göçler	ve	algı	
yönetimi	gelmektedir.	Bunun	
yanında	yem	ham	maddeleri	
ithalatı	ise	toplam	6,5	milyar	

dolardır,	yani	biz	bu	yemleri	
üretebilmek	için	6,5	milyar	dolar	
hammadde	ithalatı	yapmaktayız.	
Arıcılık	sektörü	ise	Türkiye’de	
yaklaşık	1	milyar	dolar	cirosu	
olan	bir	sektördür.	Balın	yanı	
sıra	propolis,	arı	sütü	ve	arı	
zehri	de	yan	ürünler	arasındadır.	
Dünyadaki	yaklaşık	1,8	milyon	
ton	bal	üretiminin	473	bin	
tonunu	Çin	üretiyor,	Türkiye	
olarak	biz	ise	96	bin	ton	üretim	
ile	ikinci	sıradayız.	Ülkemizde	bu	
alanda	yaklaşık	90	bin	işletme	
var;	bunların	tamamına	yakını	
aile	firmaları	ve	9	milyona	
yakın	kovanımız	var.	Fakat	
verimliliğimiz	çok	düşük”	dedi.

“Makine imalatında 
maliyetler gün geçtikçe 
artıyor”

EBSO	43’üncü	Grup	Özel	
Amaçlı	Makine	Sanayi	Meslek	
Üyesi	Berk	Dirlik	ise	komiteleri	
kapsamında	toplam	32	farklı	
NACE	koduyla	üretim	yapmakta	
olan	firmaların	bulunduğunu	

söyledi.	Dirlik,	“Toplam	firma	
adedimiz	244	ve	toplam	
çalışan	büyüklüğümüz	6277’dir.	
Üretimimizi	genellikle	özel	
amaçlı	makine	imalatı,	gıda	
makine	üretimi,	süt	ürünleri	
makineleri	üretimi,	madencilik	
makineleri	üretimi,	buldozer	
ve	greyder	gibi	iş	makineleri	
üretiminin	oluşturduğu	
söylenebilir.	Biz	özel	makine	
üreticileri	olarak	orta	yüksek	
teknolojili	ürünler	üretmekteyiz.	
Bunların	birim	fiyatları	değişiklik	
gösterse	de	yaklaşık	14	dolarla	
21	dolar	arasında	değişkenlik	
göstermektedir.	Sipariş	bazlı	
üretim	yapmaktayız.	Aktif	
devir	hızımız	0,87	ile	Türkiye	
ortalamasının	altındadır.	
Bunun	en	büyük	nedenleri	de	
stoklarımızdır.	TİM	verilerine	
göre	İzmir’in	toplam	makine	
aksamı	ihracatı	800	milyon	
dolar	civarındadır	ve	2022’ye	
göre	yüzde	9	gibi	bir	büyüme	
gerçekleştirmiştir.	2020’den	
2022’ye	doğru	gidildikçe	brüt	

MECLİS
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11’inci Grup Yem ve Diğer Gıda Maddeleri Sanayi 
Meslek Komitesi ve 43’üncü Grup Özel Amaçlı 
Makine Sanayi Meslek Komitesinin sunumları
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satış	karımızın	azaldığını,	
aynı	zamanda	yine	net	karın	
da	azaldığını	görmekteyiz.	
Önlemeyen	ücret	artışları,	
savaşın	yarattığı	etkiler,	metal	ve	
diğer	girdi	fiyatlarındaki	artışlar,	
enerji	fiyatlarındaki	ciddi	artışlar	
üretim	maliyetlerini	günbegün	
artırmaktadır”	diye	konuştu.

43’üncü	Grup	Özel	Amaçlı	
Makine	Sanayi	Meslek	Komitesi	
Yedek	Üyesi	Ayberk	Şendur	ise	
“Sektör	olarak	döviz	kurunun	
enflasyon	ile	korelasyonunda	
düşük	kalması	bizi	
zorlamaktadır	ve	uluslararası	

rekabet	gücümüzü	bir	nebze	
kaybetmeye	başladık.	Personel	
ücret	skalasının	bozulması	
başlıca	konularımızdan	bir	
tanesi.	Ana	eleman,	ara	eleman,	
nitelikli,	niteliksiz	eleman	olarak	
bahsedilen	eleman	sayısının	
yetersiz	olması	da	sorunlarımız	
arasındadır.	Elimizdeki	mevcut	
personelin	de	eğitimlerinin	
bir	üst	seviyeye	taşınması	
ve	verimliliğin	ön	plana	
çıkartılması	adına	EBSO	Yönetim	
Kurulumuzdan	ve	Meclisimizden	
destek	bekliyoruz”	ifadesini	
kullandı.

Cemal Altıntaş’ı kaybettik
EBSO	Meclis	Üyesi	Cemal	Altıntaş,	geçirdiği	rahatsızlık	nedeniyle	

vefat	etti.	Vefatından	önce	Meclis	Üyesi	olarak	fiilen	görev	yapmakta	
olan	ve	geçmişte	de	2005-2018	yılları	arasında	Meclis	Üyeliği,	2017-
2018	yılları	arasında	Yönetim	Kurulu	Üyeliği,	2013-2018	yılları	arasında	

TOBB	Genel	Kurul	
Delegeliği	ve	TOBB	
Sanayi	Odaları	
Konsey	Üyeliği	yapan	
Altıntaş’ın	zamansız	
kaybı,	EBSO’yu	ve	
İzmir	iş	dünyasını	yasa	
boğdu.	Altıntaş’a	Allah’tan	rahmet,	kederli	ailesine	
ve	EBSO	Camiasına	sabır	ve	başsağlığı	dileriz.

MECLİS
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Geçmiş	Dönem	Ege	Bölge-
si	Sanayi	Odası	Meclis	ve	
Yönetim	Kurulu	Başkanı	

Salih	Esen,	EBSO	Ocak	Ayı	Olağan	
Meclis	Toplantısına	konuk	oldu.	
EBSO’da	görev	yaptığı	uzun	
yılların	ardından	konuk	olarak	
Meclis’te	bulunmanın	zevkini	
yaşadığını	belirten	Esen,	“Sa-
yın	Başkanımın	da	dediği	gibi,	
Geçmiş	Dönem	Başkanlarının	ve	
Yüksek	İstişare	Kurulu	Üyelerinin,	
önceden	bilgi	vermek	suretiyle	
bu	kürsüyü	kullanma	hakları	
oluyor.	Ben	de	bundan	istifade	
etmek	suretiyle	önem	vermiş	
olduğum	konulara	değinmek	
istiyorum.	Bir	süredir	Ekono-
mi	Gazetesinde	Cumhuriyetin	
kuruluşundan	bu	yana	yaşadığı-
mız	olaylar	çok	güzel	bir	şekilde	
anlatılıyor.	Buraya	baktığımızda	
20’lerde,	30’larda,	40’larda,	
50’lerde	yaşadıklarımızı	bu-
gün	de	teker	teker	yaşadığımızı	
görüyoruz.	Orada	cari	açıktan,	
dış	ticaret	açığından,	enflasyon-
dan,	büyümeden	söz	ediliyor	ve	
korelasyonun	hiç	değişmemiş	
olduğunu	görüyoruz.	Ancak	son	
10	yıla	kadar	hiçbir	zaman	istih-
dam	sıkıntımızdan	bahis	olun-
muyordu.	Dış	ticaret	açığına	son	

verebilmemiz	için	katma	değerli	
ürün	üretmemiz	gerekiyor.	Peki,	
biz	bu	ürünü	kimlerle	üreteceğiz?	
Daha	sıradan	eleman	bulamaz-
ken,	yetişmiş	insan	gücünü	bula-
rak	bu	çarkı	nasıl	döndüreceğiz?	
Hayatının	en	verimli	dönemle-
rindeki	gençler	kahvehanelerde	
oturuyorlar.	İşsizlik	rakamları	
yüzde	9’a	düştüğü	zaman,	azaldı	
diye	seviniyoruz.	İş	aramaktan	
tamamen	vazgeçenler	de	eklen-
diğinde	rakamın	nüfusumuzun	
neredeyse	yarısına	denk	geldi-
ğini	görüyoruz.	Bunun	sosyolojik	

boyutlarının	mutlaka	araştırılma-
sı	gerektiği	kanaatindeyim.	Biz	
nerede	hata	yaptık?	Kahvehane-
lerde	oturan	ve	elinden	telefonu	
düşürmeyen	insanlara	neden	
bizim	işyerlerimiz	cazip	gelmi-
yor?”	dedi.

Mülteciler	gelirken	doktor-
ların	Türkiye’yi	terk	etmekte	
olduğunun	altını	çizen	Esen,	“Bu	
durumda	mevcut	kapasiteleri-
mizi	insan	yokluğundan	dolayı	
çalıştıramazken,	katma	değerli	
üretim	yapmak	suretiyle	dış	tica-
ret	açığımızı	asgariye	indirmenin	

EBSO	Meclisi,	Geçmiş	Dönem	EBSO	
Meclis	ve	Yönetim	Kurulu	Başkanı	
Salih	Esen’i	ağırladı

“Katma değerli 
üretim için 
nitelikli işgücü 
yetiştirebilmemiz 
şart”
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yolarını	nasıl	bulacağız?”	diye	
konuştu.

Haksız	rekabet	konusunun	
en	çok	şikayet	ettikleri	konuların	
başında	geldiğini	belirten	Esen,	
“Size	Sermaye	Piyasası	Kurulu	
eliyle	bir	haksız	rekabetin	nasıl	
olacağının	örneğini	vermeye	
çalışacağım.	Bölgesel	teşvikler-
den	istifade	etmek	için	kurulan	
bir	şirket	düşünün.	Ama	bakıyor	
ki	seçmiş	olduğu	sektör	çok	
hareketli	ve	arz-talep	dengesi	
talep	yönünden	zayıf,	arz	yönün-
den	oldukça	kuvvetli	durumda.	
Rakiplerine	karşı	üstünlük	sağla-
yamıyor	ve	gittikçe	zarar	ediyor.	
Ama	birileri	geliyor	kapısını	
çalıyor	bu	şirketin,	biz	sizi	halka	
açarak	bu	sıkıntıdan	çıkartırız	
diyor.	Kurumsallık,	ciro	ve	borç	
açısından	uygun	olmamasına	
rağmen	bunu	yapabileceklerini	
söylüyorlar	ve	‘Sizin	gayeniz	ne,	
şahıs	olarak	para	kazanmak	değil	
mi?	Şirketiniz	kazanmasa	da	
olur,	ama	siz	şahıs	olarak	para	
kazanacaksınız’	diyorlar.	Birçok	
şirketi	bu	konuda	tenzih	ediyo-
rum	ama	bunun	örneği	çok	fazla	
ve	SPK	bunun	yapılmasına	onay	
veriyor.	Bu	noktada	şirketin	tek	
bir	gayesi	vardır,	karına	bakma-
dan	iş	almak	ve	ciro	yapmasını	
sağlamak.	Zararına	işler	almak	
suretiyle	rakiplerine	karşı	üstün-
lük	kurmaya	çalışıyor.	Şirketin	
cirosu	artıyor,	iş	aldığı	miktarı	
KAP’a	bildiriyor	ve	halka	açılmış	
olan	şirketin	piyasa	değeri	bir	
ayda	dört	katına	ulaşıyor.	Bu	
şirketin	temettü	dağıtabilmesi-
nin	mümkün	olmadığı	çok	açık.	
Yeterli	fizibilitenin	yapılmaması	
nedeniyle	ortaya	çıkan	bu	durum,	
gördüğünüz	gibi	sektöre	zarar	
verici	bir	boyut	da	oluşturuyor	
diye	düşünüyorum.	SPK	gerçek	
anlamda	şirketlere	değer	katan	
bir	oluşumdur,	öyle	olmalıdır.	

Buna	dikkatinizi	çekmek	istedim”	
ifadesini	kullandı.

Gazeteci	Mete	Tamer	Omur	
tarafından	kaleme	alınan	biyog-
rafisinin	yayınlandığını	hatırlatan	
Esen,	“Biliyorsunuz	kitabı	kaleme	
alan	sevgili	Mete	Tamer	Omur,	
Hürriyet	Gazetesi’nde	de	başarı	
hikayeleri	kaleme	alıyor.	Kendi-
siyle	pandemiden	bu	yana,	üç	
yıldan	uzun	süre	bu	kitabın	yazıl-
ması	ve	yayınlanması	hususunda	
da	çok	büyük	gayret	sarf	ettik.	Bu	
kitaptan	elde	edilecek	olan	tüm	
gelir	de	EBSO	Vakfı’na	ait	olacak.	
Bu	şekilde	Ender	Başkanımızın	
dad	dediği	gibi,	bina	alınması	
sürecine	bir	tuğla	konulmasına	

vesile	olduğum	kanaatini	taşıyo-
rum.	İnanıyorum	ki,	daha	önce	
Sayın	Nedim	Uysal’ın	yayınladığı	
gibi,	şimdiki	Meclis	Üyelerimiz	
arasında	bulunan	birçok	arkada-
şım	da	eğer	hayat	mücadelelerini	
hikayeleştirirlerse	‘bestseller’	
olacak	nitelikte	eserler	çıkacağını	
düşünüyorum.	Düşünün,	Sayın	
Ender	Yorgancılar	böyle	bir	kitap	
yazdı,	nasıl	okunur?	Bu	kitap	ve-
silesiyle	sizlerle	tekrar	bir	arada	
olmayı,	en	azından	bu	vesileyle	
bu	kürsüyü	kullanmayı	da	hak	
etmiş	oldum.	Değerli	arkadaşla-
rım,	zamanınızı	aldım,	hepinize	
teşekkür	ederim.	Sağ	olun	var	
olun”	diye	konuştu.

Eurochambres Türkiye-AB İş Diyaloğu Projesi 
Direktörü Ersöz, EBSO 
Meclisine konuk oldu

Eurochambres	(Avrupa	
Ticaret	ve	Sanayi	Odaları	Birliği)	
bünyesinde	yürütülen	Türkiye-
Avrupa	Birliği	İş	Diyaloğu	
Projesi	Direktörü	Oya	Ersöz,	
Ege	Bölgesi	Sanayi	Odası	
Ocak	ayı	Meclis	Toplantısına	
konuk	oldu.	Eurochambres	
bünyesindeki	beş	kişilik	ekip	ile	
Türk	ve	AB	odalarının	daha	yakın	
çalışması	için	çeşitli	faaliyetler	
yürüttüklerini	belirten	Ersöz,	“Ticareti	ve	iş	ilişkilerini	artırabilmek	
adına	neler	yapabiliriz	konusunda	çalışmalar	yürütüyoruz	ve	
bunları	politika	tavsiyeleri	olarak	sunuyoruz.	Türkiye’de	ilgili	
bakanlıkların	regülasyonları	çıkarması	ya	da	daha	fazla	destek	
sağlanması	için	lobi	yapıyoruz.	AB	ve	Türkiye’deki	odaların	
kapasitesini	geliştirmek	için	yürüttüğümüz	çeşitli	faaliyetler	de	
var.	Bu	şekilde	100’den	fazla	farklı	faaliyet	gerçekleştiriyoruz	ve	
temel	olarak	yaptığımız	şey,	Türkiye	ve	AB	iş	dünyasının	aynı	dili	
konuşabilmesini	sağlamak”	dedi.

Ersöz,	odalara	hibe	olarak	2,5	milyon	Euro	sağlayabilecek	
bir	projenin	çağrısını	açtıklarını	belirterek	“En	az	bir	Türk	ve	bir	
AB	odası	bize	proje	fikirlerini	sunduğunda	150	bin	avroya	kadar	
bu	projeleri	destekleyeceğiz	ve	ekibimle	beraber	bu	projelerin	
12	ile	15	ay	arasında	tamamlanması	için	destek	sağlayacağız.	
Başkanımın	da	dediği	gibi,	Brüksel’de	bir	eviniz	var”	diye	konuştu.
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Son	yıllarda	adından	sıkça	söz	
ettiren	çalı	veya	ağaççık	şeklinde	
bir	bitkidir	kara	mürver.	Latince	adı	
“Sumbucus	nigra”	olan	kara	mürverin	
kurutulmuş	çiçekleri	tıbbi	olarak	
kullanılıyor.	Açık	havada	gölgede	
kurutulan	çiçekler	drog	olarak	
“sumbuci	flos”	ismi	ile	anılır.	Son	
yıllarda	meyveleri	de	destek	olarak	
kullanılır	olmuştur.

Yaygın hammadde
ABD,	Avrupa,	Anadolu,	orta	Asya	

ve	Kuzey	Afrika	da	ağaççıklar	şeklinde	
yayılış	gösterir.	Orman	araları	ve	
kenarları,	akarsu	kıyılarında	yaklaşık	
1000	metre	rakıma	kadar	yetişir.	
Bakırçay	havzamızın	yüzde	altmışının	
orman	arazisi	olduğu	göz	önüne	
alınırsa,	kara	mürverin	bölgemiz	için	

önemi	ortaya	çıkmaktadır.	Bakırçay	
havzamızın	neredeyse	tüm	orman	
alanlarında	rahatlıkla	yetiştirilebilir.	
Kınık	tarım	organize	bölgemizdeki	
işletmelerde	işlenerek	preperat	
haline	getirilebilir	ya	da	hammadde	
olarak	ihraç	edilebilir.	Tüm	dünyada	
birçok	preperatın	formülünde	yer	
alan	kara	mürver	şurup,	pastil,	
damla,	tablet,	kapsül	formlarında	
kullanılabilmektedir.	Bu	nedenle	
önemli	bir	ihracat	kalemimiz	olmaya	
aday	bir	bitkidir.

Kara	mürver	“berry”	tipi	bir	ürün	
olup	“black	elderberry”	olarak	da	
isimlendirilmektedir.

Yararı çok
Bu	bitki	ülkemizde	yeni	yeni	

kültüre	alınmaya	başlayan,	aslında	

Enver OLGUNSOY
EBSO Meclis Üyesi

KARA MÜRVER
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yabani	bitkilerden	hasat	edilen	üründür.	
Soğuklara	dayanıklı	olup	sulu	tarımda	
verimi	artmaktadır.	Ekim	sıklığı	dallanma	
nedeni	ile	3’e	3	metre	aralıkta	olması	
idealdir.	Çelik	ile	üretilebilen	kara	
mürver	dekara	100-120	adet	olarak	
hesaplanmalıdır.

Dikim	sonrası	1	yıl	sonunda	çiçek	ve	
meyve	vermeye	başlar.	Ancak	tam	verimli	
olabildiği	yaşı	3	olup,	dekardan	2	ton	kadar	
ürün	alınması	mümkün	olacaktır.

Bitkisel	besinler	içerdikleri	bileşenler	
nedeni	ile	insan	sağlığına	yarar	sağlar.	
Kara	mürver	sağlığa	yararlı	birçok	bileşene	
sahip	olup,	çok	çeşitli	sağlık	sorununu	
gidermede,	bağışıklığı	desteklemede,	
savunma	mekanizmalarını	düzenleme	
özelliğine	sahiptir.

Antikanser,	antioksidan,	antimikrobial,	
antiviral	olarak	etki	gösterir.	
Kardiyovasküler	etkisi	de	olan	kara	mürver,	
özellikle	soğuk	algınlıkları,	kırgınlıklara	
karşı	bağışıklık	sistemini	güçlendirmek	için	
kullanılmaktadır.

Özellikle	meyvelerindeki	antosiyanin	
çok	değerli	olup,	tercihen	meyveler	
pişirilerek	yenmelidir.	Antosiyaninler	doğal	
antioksidanların	başında	gelir.	Ayrıca	kara	
mürver	içeriklerinden	fenolik	bileşikler,	
bioaktif	flavonoidler,	fenolik	asit	vs.	gibi	

çok	değerli	antioksidan	da	içermektedir.

Gıda sanayisinde kullanımı
Kara	mürver	gıda	sanayisinde	de	büyük	

oranda	kullanılmaktadır.	Sentetik	koruyucu	
antioksidanlar	sorun	teşkil	ederken,	
doğal	antioksidan	koruyucular	çok	daha	
güvenle	kullanılabilir.	Gıda	ürünlerinin	
saklanmasında	önemli	işlevleri	vardır.

Geleneksel	tıpta	balgam	söktürücü,	
terletici,	ödem	karşıtı,	laksatif,	boşaltımda,	
idrardan	sodyum	atılmasında	bolca	
kullanılmıştır.

Zararlı	olabilecek	etkilerine	gelirsek	
öncelikle,	siyanojenik	glikozitler	içerdiği	
için	toksik	siyanür	salınımına	sebep	
olabilir,	olgunlaşmamış	meyvelerde	bu	risk	
çok	daha	fazladır.

Kara	mürver	dikkatli	tüketilmesi	
gereken	bir	bitki	olup,	yeşil	kesimleri	
zehirli	olabilir	ve	kusmaya	sebep	olabilir.	
Yazımın	başında	da	belirttiğim	gibi	
meyveler	pişirilerek	yenirse	bu	risk	
ortadan	kalkacaktır.	Tabii	ki	ayrıca	lektin	
içeren	bitki	duyarlı	kişilerde	alerjiye	sebep	
olabilmektedir.	

Ancak	tüm	bu	olumsuzluklar	bilinçli	
tüketimle	bertaraf	edilebilir.	Uzmanların	
yardımı	ile	hazırlanan	ürünleri	rahatlıkla	
kullanılabilir	ve	de	sağlığa	çok	yararlıdır.
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TÜRKİYE’NİN TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELERİ

Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, HAZİNE MÜSTEŞARLIĞI, BORSA İSTANBUL, TOBB, TEİAŞ-EPDK
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*Çeyreklik açıklanmakta olup, III. çeyrek verileridir.  **Aylık bazda olanlar tescil değil, başvuru verileridir.
 Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, TOBB, TPMK, T.C. KÜLTÜR VE TURİZM BAKANLIĞI, ISO 

GÖSTERGE
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